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Těšení na jaro
	 Letošní	zima	byla	opět	mírná	jako	ty	
předcházející.	I	tak	se	ale	všichni	těšíme	
na	jaro.	Vyrazíme	do	okolí	našich	obcí.	
Aby	naše	procházky	vedly	cestami,	které	
nehyzdí	odpadky,	přihlásili	jsme	se	opět	
do	celostátní	akce	UKLIĎME	ČESKO	–	
Ukliďme	Tuklaty	a	Tlustovousy.	V	letoš-
ním	roce	se	tato	akce	koná	16.	4.	2016.	
Budete	 včas	 informováni	 plakáty,	 které	
budou	 rozvěšeny	 v	 našich	 obcích	 a	 na	
webu	 Tuklat.	 Těším	 se,	 že	 se	 sejdeme	
v	hojném	počtu	jako	minulý	rok.
	 Velmi	 se	 mi	 v	 tomto	 vydání	 líbí	 za-
jímavý	 článek	 o	 třídění	 odpadů	 pana	
Krátkého.	 Obec	 každoročně	 doplácí	 na	
vývoz	 odpadu	 cca	 300	 000	 Kč.	 Když	
budeme	 zodpovědněji	 třídit	 odpady,	
možná	bychom	postupně	částku,	kterou	
obec	doplácí,	mohli	snižovat.	Parlament	
a	 vláda	 řeší	 do	 budoucna	 	 zpoplatnění		
vyprodukovaného	odpadu	dle	množství.	
Zkuste	to	také,	třeba	za	pár	měsíců	zjis-

títe,	že	by	Vám	stačila	menší	popelnice.	
A	 až	 vstoupí	 v	 platnost	 nový	 zákon,	
budete	napřed	a	ušetříte.
	 Poprvé	 budeme	 organizovat	 NOC	
KOSTELů.	 	 V	 letošním	 roce	 se	 koná	
10.	6.	Myslím	si,	že	bychom	náš	kostel	
i	nově	opravené	varhany	měli	veřejnosti	
ukázat.	 Při	 té	 příležitosti	 určitě	 bude	
možné	 si	 prohlédnout	 i	 faru,	 která	 teď	
prochází	prvními	stavebními	úpravami.	
	 Přeji	 Vám	 krásné	 jaro	 plné	 sluníčka	
a	hodně	úspěchů	při	sázení	a	zvelebová-
ní	Vašich	zahrad!

Monika Petrisková, místostarostka

DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ SPOZ
Žádáme rodiče novorozených dětí s trvalým

pobytem v našich obcích, kteří mají zájem o zařazení
svého dítěte k  „vítání občánků“, aby co nejdříve

po narození nahlásili jméno, datum narození a adresu dítěte
Gabriele Procházkové – zapisovatelce SPOZ,

na e-mail: gabi30@email.cz,
neboť dle zákona o ochraně osobních údajů toto 

naše organizace již nesmí sama zjišťovat.
Pokud toto neučiníte, bude to považováno 

za váš nesouhlas s tímto aktem.
Děkujeme za pochopení.
Vydáno s vědomím OÚ Tuklaty.

Letos poprvé i v Kostele
Sv. Jana Křtitele v Tuklatech!

Přijďte si poslechnout,
jak zní opravené varhany!



TUKLATSKÉ NOVINKY  -  Zpravodaj Tuklat & Tlustovous2

Zasedání ze dne 14.12.2015
Obecní	zastupitelstvo:
-	 Schválilo	 podání	 žádosti	 o	 dotaci	 na	
akci	 „Rekonstrukce	 a	 rozšíření	 kapacity	
ZŠ	 Tuklaty	 do	 programu	 Ministerstva	
školství,	mládeže	a	tělovýchovy	č.	133310	
Rozvoj	výukových	kapacit	mateřských	a	
základních	 škol	 zřizovaných	 územními	
samosprávnými	 celky	 a	 současně	 se	 za-
vazuje	ke	 spolufinancování	 akce	ve	výši	
20%	z	celkových	nákladů	projektu.
-	 Schválilo	 realizaci	 zesílení	 stropu	
mezi	prvním	a	druhým	nadzemím	podlaží	
v	objektu	Fary	Tuklaty	
-	 Projednalo	 stížnost	 SPOZ	 ohledně	
umístění	panelu	s	anketou	na	upravení	far-
ské	 louky	 (rybník),	 vzhledem	k	 tomu,	 že	
se	jedná	o	veřejnou	akci	obce	s	finančním	
příspěvkem	obce	na	veřejném	prostranství,	
zastupitelstvo	trvá	na	právu	využít	podob-
ných	akcí	k	prezentaci	akcí	zastupitelstva.	
Zastupitelstvo	 bude	 informovat	 o	 svých	
úmyslech	pořadatele	akcí	v	obci.	

Zasedání ze dne 21.12.2015
Obecní	zastupitelstvo:
-	 Schválilo	přebytkový	 rozpočet	na	 rok	
2016
-	 Schválilo	rozpočtové	opatření	č.	4
-	 Schválilo	 jednání	 se	 spolumajiteli	
nemovitostí	o	odkopu	části	pozemku	p.č.	
206,	4,	26/4	a	nemovitosti	v	jejich	majet-
ku
-	 Pověřilo	starostu	vypsáním	výběrové-
ho	 řízení	 na	 zhotovitele	 projektu	 cyklo-
stezky	 a	 chodníku	 mezi	 Tuklaty	 a	 Tlus-
tovousy,	včetně	 infrastruktury,	podpisem	
smlouvy	 o	 dílo	 s	 vítězným	 uchazečem	
a	uzavřením	smlouvy	o	smlouvě	budoucí	
směnné	s	vlastníky	dotčených	pozemků

-	 Pověřilo	 starostu,	 aby	 ve	 spolupráci	
s	 právním	 zástupcem	 obce	 zajistil	 exe-
kuční	 vyklizení	 nájemních	 místností	
a	 vymáhání	 pravomocného	 rozsudku	 na	
uhrazení	dluhu	za	nájem	nemovitosti	pro-
střednictvím	exekutora
-	 Pověřilo	starostu	vypsáním	výběrové-
ho	řízení	na	zhotovitele	akce	„Revitaliza-
ce	zeleně	historického	centra	obce	Tukla-
ty“,	která	je	realizovaná	v	rámci	projektu	
spolufinancovaného	ze	zdrojů	EU
-	 Bylo	 seznámeno	 se	 zápisem	 dílčího	
přezkoumání	 hospodaření	 obce	 Tuklaty	
za	rok	2015	a	přijalo	nápravná	opatření

Zasedání ze dne 25.1.2016
Obecní	zastupitelstvo:
-	 Schválilo	obecní	směrnici	o	veřejných	
zakázkách	malého	rozsahu
-	 Schválilo	 podání	 žádosti	 o	 dotaci	 do	
Středočeského	fondu	rozvoje	obcí	a	měst	
na	akci	„Rekonstrukce	a	rozšíření	základ-
ní	školy	Tuklaty,	Na	Rafandě	14“	a	zava-
zuje	se	ke	spolufinancování	v	minimální	
výši	5%	nákladů	projektu
-	 Schválilo	sanaci	krovu	fary
-	 Schválilo	 podání	 žádosti	 o	 dotaci	
na	 projekt	 „Revitalizace	 zeleně	 histo-
rického	 centra	 obce	 Tuklaty	 -	 2.	 etapa“	
z	Fondu	životního	prostředí	a	zemědělství	
Středočeského	 kraje	 v	 roce	 2016	 a	 zá-
vazek	 spolufinancování	 projektu	 Obcí	
Tuklaty	v	minimální	výši	5%	z	celkových	
uznatelných	nákladů	projektu
-	 Schválilo	 podání	 žádosti	 o	 dotaci	 na	
projekt	 „Zřízení	 nové	 knihovny	 ve	 spo-
lečenském	 domě	 Fara	Tuklaty“	 z	 Fondu	
kultury	a	obnovy	památek	Středočeského	
kraje	v	roce	2016	a	závazek	spolufinanco-
vání	 projektu	 Obcí	 Tuklaty	 v	 minimální	

výši	5%	z	celkových	uznatelných	nákladů	
projektu
-	 Schválilo	 podání	 žádosti	 o	 dotaci	 na	
projekt	„Modernizace	cisternové	automo-
bilové	stříkačky	JSDHO	Tuklaty“	z	Fon-
du	podpory	dobrovolných	hasičů	a	složek	
IZS	 Středočeského	 kraje	 v	 roce	 2016	
a	závazek	spolufinancování	projektu	Obcí	
Tuklaty	v	minimální	výši	5%	z	celkových	
uznatelných	nákladů	projektu
-	 Schválilo	 podání	 žádosti	 o	 dotaci	 na	
projekt	 „Oprava	 sociálního	 zařízení	 na	
fotbalovém	 stadionu	 Čechie	 Tuklaty“	
z	Fondu	rozvoje	obcí	a	měst	Středočeské-
ho	kraje	v	roce	2016	a	závazek	spolufinan-
cování	projektu	Obcí	Tuklaty	v	minimální	
výši	5%	z	celkových	uznatelných	nákladů	
projektu	 za	 předpokladu,	 že	 obec	 může	
žádat	o	více	dotací	ze	stejného	fondu
-	 Pověřilo	 starostu	 obce	 poptáním	 vy-
pracování	 žádosti	 o	 dotaci	 včetně	 příloh	
a	 projektové	 dokumentace	 na	 ústřední	
vytápění	v	objektu	Fary	ze	SFŽP	výzva	č.	
19	na	úsporu	energie	při	vytápění	Fary
-	 Pověřuje	 starostu	 obce	 podepsáním	
plné	moci	pro	společnost	RENOMIA	za	
účelem	přípravy	nabídky	pojištění

Zasedání ze dne 17.2.2016
Obecní	zastupitelstvo:
-	 Schválilo	 podání	 žádosti	 o	 dotaci	 na	
projekt	„Pořízení	nového	dopravního	au-
tomobilu	pro	JSDHO	Tuklaty“	z	progra-
mu	„Dotace	pro	 jednotky	SDH	obcí	pro	
rok	 2016,	 Podprogram	 1	 –	 pořízení	 no-
vého	 dopravního	 automobilu“	 a	 závazek	
spolufinancování	 projektu	 v	 minimální	
výši	146.500kč	a	pověřuje	 starostu	obce	
podepsáním	žádosti.

Zbyněk Růžička

ZPRÁVY Z OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA

Předejte použitý olej do školy 
nebo k obecnímu úřadu

	 Ve	skladu	ZŠ	Tuklaty	je	umístěna	sběr-
ná	 nádoba	 na	 použité	 kuchyňské	 /např.	
z	 fritovacích	 hrnců/	 či	 motorové	 oleje.	
Nalijte	 jej	 prosím	 do	 uzavíratelných	 1,5	
nebo	2	litrových	PET	lahví.	Určitě	v	okolí	
Vašeho	 domu	 bydlí	 děti,	 které	 navštěvují	
místní	ZŠ.	Zkuste	se	s	nimi	domluvit,	zda	
by	 nechtěly	 odnést	 olej	 do	 školy	 samy.	
Škola	má	zajištěn	odkup	tohoto	odpadu.
	 Byla	 objednána	 další	 sběrná	 nádoba,	
která	 by	 měla	 být	 umístěna	 před	 Obecní	
úřad.
	 Nevylévejte	 opotřebovaný	 olej	 do	 ka-
nalizace,	může	dojít	k	ucpání	kanalizační	
sítě!

	 Kanalizace	je	určena	k	odvádění	odpad-
ních	 vod	 –	 tj.	 vody	 mírně	 znečištěné	 bě-
hem	běžné	denní	hygieny,	užívání	toalety,	
úklidu,	praní,	mytí	nádobí.
	 Co	do	kanalizace	nepatří	a	je		zákonem	
zakázáno	do	ní	vypouštět:
•	 biologický	odpad	–	 zbytky	 jídel,	 odpad	
z	kuchyňských	drtičů	
•	tuky	–	fritovací	oleje,	motorové	oleje
•	veškeré	hygienické	potřeby		
•	chemikálie	a	další	nebezpečné	látky
•	léky
 Hýčkejme si naši čistírnu odpadních 
vod, zaslouží si to!
 NOVĚ bylo zažádáno o sběrné nádo-
by na plechovky, budeme Vás informo-
vat o jejich umístění.

KOTLÍKOVÁ DOTACE
2015 – 2018

	 Příjem	žádostí	na	výměnu	kotlů	ve	Stře-
dočeském	kraji		začal	15	.1.	2016.	K	28.	2.	
bylo	přes	OÚ	odesláno	9	žádostí	a	6	žádos-
tí	si	zaslali	majitelé	sami.

	 V	případě,	že	uvažujete	o	výměně	kotle	
a	potřebujete	další	informace,	zavolejte		na	
tel.	608	823	992	Monika	Petrisková	nebo	
pište	na	tvmoni@centrum.cz.

	 Zodpovíme	 Vám	 Vaše	 dotazy,	 pomů-
žeme	 Vám	 Vyplnit	 žádost,	 doporučíme	
energetického	 specialistu,	 doručíme	 Vaši	
vyplněnou	žádost	na	krajský	úřad.

Monika Petrisková



CO BUDE NÁPLNÍ NAŠÍ
PRÁCE TENTO ROK:

	 -	Vítání občánků	 (duben)	–	podle	po-
čtu	narozených	dětí	pak	ještě	(září),
	 -		Posezení pro naše seniory,
	 -		V	září	uvítáme nové prvňáčky	do	ZŠ	
Tuklaty,
	 -		Myslet na naše starší spoluobčany,	
kteří	slaví	svá	významná	jubilea,	
		 -	Návštěva domova důchodců	 v	Čes-
kém	Brodě,	kde	žijí	někteří	naši				spoluob-
čané	(červen	a	prosinec),
	 -	 Rozsvícení vánočního stromu	 s	 vá-
nočními	trhy.

NAROZENÍ
Matěj	Šplíchal

JUBILEA 
Jana Kamaritová, 80 let

Helena Kritinářová, 80 let
Věra Bartáková, 80 let
Anna Vitošová, 80 let

Jiřina Šnajdarová, 75 let
Ludmila Majerová, 70 let
Marie Barešová, 85 let

Libuše Urbanová, 70 let
Tatiana Golubeva, 70let

Přejeme hodně zdraví, štěstí
a osobní pohody do dalších let.

ÚMRTÍ
Milan	Hrdlička

Čest jeho památce.

Za SPOZ

Vendulka Jenšovská, jednatelka
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UPOZORNĚNÍ:	Občané,	kteří	si	nepřejí	být	uváděni	
v	našem	zpravodaji	(jubilea,	narození,	úmrtí),	ať	tuto	
skutečnost	 oznámí	 na	 místním	 OÚ	 tel.	 281981774,	
p.	Růžička.	Pokud	nám	nebude	oznámen	nesouhlas,	
budou	tato	výročí	ve	zpravodaji	uváděna.

Proč nejsou nikde uvedeny
termíny svozu

velkoobjemových kontejnerů?
Nejbližší	termín	přistavení	a	odvozu	

těchto	kontejnerů	Vám	bude	zaslán	SMS.	
Důvodem	je,	aby	nebyly	naše	kontejnery	

zaplňovány	občany	okolních	obcí.

O pravomoci a bezmoci
	 V	 Tuklatech	 a	 Tlustouvousích	 je	 mnohé	
trochu	 jinak,	 než	 v	 jiných	 obcích.	Třeba	 jak	
je	 organizované	 vedení	 obce.	 Podle	 pravidla	
(přesně	 řečeno	 podle	 zákona	 o	 obcích)	 má	
obec	několik	orgánů:
	

Orgány obce v Tuklatech
	 Rozdělení	pravomocí	v	obci	mezi	starostu	
a	obecní	zastupitelstvo	lze	s	trochou	nadsázky	
přirovnat	rozdílu	mezi	vládou	a	parlamentem.	

Obecní zastupitelstvo:
	 9	 volených	 zastupitelů,	 8	 neuvolněných	
zastupitelů	 vykonávajících	 práci	 zastupitele	
ve	svém	volném	čase,	jeden	uvolněný	v	pozici	
starosty	
•	 schvalovat	program	rozvoje	obce	
•	 schvalovat	 rozpočet	 obce,	 závěrečný	 účet	
obce	a	účetní	závěrku	obce	sestavenou	k	roz-
vahovému	dni,
•	 zřizovat	 trvalé	 a	 dočasné	 peněžní	 fondy	
obce,
•	 vydávat	obecně	závazné	vyhlášky	obce,

Starosta: 
•	 zastupovat	obec	navenek.
•	 zabezpečovat	 hospodaření	 obce	 podle	
schváleného	 rozpočtu,	 provádět	 rozpočtová	
opatření	 v	 rozsahu	 stanoveném	 zastupitel-
stvem	obce,
•	 odpovídá	za	informování	veřejnosti	o	čin-
nosti	obce,
•	 zabezpečuje	rozhodování	ostatních	záleži-
tostí	patřících	do	samostatné	působnosti	obce,	
pokud	 nejsou	 vyhrazeny	 zastupitelstvu	 obce	
nebo	pokud	si	je	zastupitelstvo	obce	nevyhra-
dilo.	

Obecní úřad
	 tvořen	starostou,	místostarostou	a	zaměst-
nanci	obecního	úřadu	–	administrativní	záze-
mí.
(úplný přehled pravomocí a povinností viz 
zákon o obcích)

	 Obecní	 úřad	 se	 skládá	 ze	 starosty,	 mís-
tostarosty	a	zaměstnanců	obce.	Dalším	orgá-
nem	obce	jsou	obecní	zastupitelstvo,	tj.	námi	
zvolená	devítka,	která	ze	svého	středu	zvolila	
starostu,	a	starosta.	Každá	složka	má	svá	prá-

va	a	povinnosti.	Starosta,	který	je	placený	na	
celý	úvazek,	zastupuje	obec	navenek,	hospo-
daří	 v	 rámci	 schváleného	 rozpočtu,	 spravuje	
majetek	obce.	Pod	majetek	obce	 spadají	 na-
příklad	také	silnice	a	chodníky,	tak	jeho	úkol	
je	 i	 starat	 se	 o	 to.	 Starosta je osoba, která 
je základem veškerého dění v obci.	Povin-
nost	 zastupitelstva	 je	 mimo	 jiné	 schvalovat	
plán	 rozvoje	 obce	 a	 rozpočet,	 předkládané	
starostou.	 Zastupitelé	 mu	 mohou	 podávat	
podněty.	 Všechno, co dělají navíc, než je 
jejich povinnost, je dobrovolné a dělají to 
ve svém volném čase.	 	Většinou	právě	proto	
kandidovali,	 aby	 mohli	 prosadit	 to,	 na	 čem	
jim	záleží	a	s	prací	navíc	počítali.	
	 To	 samozřejmě	 vyžaduje	 dobrou	 spolu-
práci	se	starostou,	který	jediný	je	oprávněný,	
který	 může	 třeba	 vypsat	 veřejné	 zakázky	
a	objednávky,	který	 je	přes	den	přítomný	na	
obecním	úřadě,	který	organizuje	a	kontroluje	
provádění	prací	atd.	V	případě	vzájemné	špat-
né	 komunikace	 se	 starostou	 naráží	 právě	 na	
meze	pravomoci	zastupitelstva.	To	je	bohužel	
nynější	 situace	 v	 naší	 obci.	 Zastupitelé	 se	
snaží	prosadit,	co	je	v	obecním	zastupitelstvu	
odsouhlaseno,	 ale	 starosta	 nevykonává	 své	
povinnosti	nebo	nekoná,	 jak	bylo	schváleno.	
Příklad	z	nedávné	doby:	nákup	nového	vozi-
dla,	resp.	po	generální	opravě,	pro	dobrovolné	
hasiče	 za	 cenu	 dohodnutou	 s	 prodávajícím	
a	 schválenou	 zastupitelstvem.	 Objednávku	
však	starosta	poslal	s	jinou	cenou,	a	to	nižší,	
a	hasiči	tak	vozidlo	nezískali.
	 Z	 výše	 uvedených	 musejí	 teď	 jednotliví	
zastupitelé	 (a	 nejen	 oni)	 jezdit	 později	 do	
své	práce,	aby	mohli	 jednat	 s	firmami,	které	
pracují	třeba	na	faře,	co	přesně	mají	dělat.	Ale	
jsou	 věci,	 na	 které	 prostě	 nemají	 pravomoc,	
a	když	starosta	nekoná,	stojí	všechno,	i	když	
zastupitelstvo	dělá	vše,	 co	 je	v	 jejich	 silách.	
Všichni	 neuvolnění	 zastupitelé	 obce	Tuklaty	
se	 svého	 mandátu	 v	 tomto	 volebním	 období	
zhostili	 nad	 rámec	 toho,	 co	by	museli	podle	
zákona	o	obcích.	Každý	se	zaměřil	na	oblast	
jemu	blízkou	a	v	té	přichází	s	náměty	a	projek-
ty.	Nemohou	však	dohnat,	co	se	za	posledních	
několik,	dalo	by	se	říct,	mnoho	let	neudělalo	a	
nemohou	ani	dělat	zázraky	na	počkání.

Ing. Miloslav Polášek

Zápis dětí do MŠ pro školní rok 2016/17
Zápis dětí do MŠ: 7. 4. 2016 od 15.00 do 18.00 hodin v 1. patře MŠ
Příjem žádostí: 15. a 18. 4. 2016 od 10.00 do 12. 00 hodin v kance-

láři ředitelky MŠ - přízemí (stejný vchod jako do jídelny ZŠ)
Možnost nahlédnutí do spisu:  29. 4. 2016 od 11. 00 

do 12. 00 hodin v kanceláři ředitelky MŠ
Vydání rozhodnutí: 16. 5. 2016 na veřejně přístupném místě a na stránkách školky

Při zápisu je třeba předložit:  rodný list dítěte a občanský průkaz rodiče
Náhradní termín lze domluvit na telefonním čísle:  737 008 470

Kriteria přijímání:
1. K předškolnímu vzdělávání se přednostně přijímají děti

v posledním roce před zahájením povinné školní docházky.
2. Děti s trvalým bydlištěm v Tuklatech nebo v Tlustovousích dle

 věku. K zápisu se mohou dostavit rodiče nebo zákonný
zástupce s dítětem, které dovrší tří let věku do 31. 8. 2016 a starší.

Helena Gablerová, ředitelka MŠ
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Co nového na faře
	 Po	osmi	letech	od	doby,	kdy	se	obec	ucházela	o	do-
tace	na	rekonstrukci	fary,	a	co	má	stavební	povolení	
na	její	opravu,	se	konečně	něco	začíná	dít.	Stavební	
povolení	muselo	být	prodlouženo,	protože	se	nezrea-
lizovaly	plánované	stavební	práce	do	dvou	let	od	jeho	
vydání.	Dosud	se	žádné	dotace	na	rekonstrukci	získat	
nepodařilo	a	stav	nevyužívaného	objektu	se	postupně	
stále	zhoršuje.	Proto	obec	přistoupila	k	alespoň	mi-
nimálním	úpravám	ve	vlastní	 režii,	aby	bylo	možné	
faru	začít	alespoň	částečně	využívat.	První	z	prací	je	
vybudování	funkčního	sociálního	zázemí	–	konkrétně	
WC,	protože	na	faře	dosud	byly	pouze	suché	záchody	
–	 dříve	 prévety,	 v	 každém	 podlaží	 jeden.	Tato	 dílčí	
stavba	započala	letos	v	lednu	a	zdárně	pokračuje.	Pro	
tuto	akci	pro	obec	provádím	technický	dozor	staveb-
níka.	
	 Vítěz	výběrového	řízení,	firma	Meridien	s.r.o.	už	
celkem	 pokročila.	 Dosud	 bylo	 provedeno	 připojení	
fary	na	obecní	kanalizaci	a	rozvod	pitné	vody	a	tyto	
přípojky	byly	zavedeny	do	oblasti	bývalých	prévetů,	
kde	v	každém	podlaží	vznikají	dvě	nové	záchodové	
kóje.	V	 přízemí	 bude	 vlevo	 pro	 pány	 a	 vpravo	 pro	
dámy	a	zdravotně	postižené.	V	patře	to	bude	opačně,	
vlevo	 pro	 dámy	 a	 vpravo	 pro	 pány.	 Stěna	 bývalých	
prévetů	byla	vyspravena	a	zesílena	(byla	silná	jen	na	
půl	cihly	a	byl	skoro	zázrak,	že	ještě	držela	pohroma-
dě	–	v	přízemí	bylo	místy	i	vidět	ven).	Venkovní	stěna	
prévetů	byla	i	odspodu	podezděna,	a	tím	i	podepřena	
zděná	odpadní	šachta		z	patra,	která	dosud	celá	stála	
na	 jednom	 zrezlém	 armovacím	 drátu.	 Nejčerstvější	
novinkou	je	osazení	čtyř	nových	oken	(spíš	okének),	
vždy	jedno	větší	z	prostoru	levé	kóje	a	druhé	menší	
z	bývalého	prévetu.	Až	nové	záchody	navštívíte,	mož-
ná	se	budete	podivovat	nad	jejich	řešením,	ale	je	dané	
spoustou	 kompromisů.	 Do	 takto	 malého	 prostoru	
(a	kde	nejsou	žádné	stěny	na	sebe	kolmé)	není	snadné	
kóje	a	zařizovací		předměty	umístit	.	Prostory	původ-
ních	 prévetů	 zůstanou	 zachovány	 –	 v	 přízemí	 bude	
umístěna	maketa	prévetu	 s	původním	prkénkem	dle	
požadavku	Národního	památkového	ústavu	a	v	patře	
bude	umyvadlo	s	vyhlídkou	okénkem	na	statek	Du-
chanů.
	 Celkově	se	dá	říci,	že	natahování	rozvodů	potrubí,	
elektřiny	 a	 hrubé	 zednické	 práce	 se	 chýlí	 ke	 konci	
a	blíží	se	finální	zedničina	–	omítky	a	obklady.
	 Tato	stavba	je	malá	svým	rozsahem	ale	velká	svou	
důležitostí.	Vždyť	jakmile	bude	dokončena,	už	se	dá	
objekt	 soustavně	 i	 příležitostně	 využívat,	 i	 když	 za	
omezených	podmínek.	Bude	možné	sem	přestěhovat	
i	pracoviště	obecního	úřadu	–	prozatím	do	patra,	kde	
je	možné	za	menších	nákladů	zprovoznit	nutné	pro-
story.
	 Pokud	jste	si	během	února	všimli	rozebrané	části	
střechy	na	jižní	straně,	tak	to	bylo	díky	pracím	firmy	
Konzea	s.r.o.	Ta	prováděla	v	těchto	místech	výměnu	
havarijně	 poškozené	 pozednice	 a	 navazujících	 částí	

krovu.	Zároveň	v	této	oblasti	střechy	bylo	umístěno	
odvětrání	kanalizace	–	to	je	ten	nový	oranžový	hříbek	
na	střeše.
	 Pro	 opravení	 celé	 fary	 je	 potřeba	 ještě	 hodně	
udělat,	ale	dvě	místa	se	podle	mne	nacházejí		již	víc	
než	v	havarijním	stavu.	Když	se	tyto	brzy	neopraví,	
později	bude	oprava	o	hodně	náročnější.	
	 Jedno	z	nich	jsou	komíny.	Nad	střechu	vystupují	
dva	velké	komíny,	ale	na	půdě	se	každý	rozdvojuje.	
Tvoří	 takové	 obrácené	 ypsilon.	 A	 právě	 na	 místa	
rozdvojení	shora	prší	a	komíny	jsou	zde	rozpraskané	
a	 cihly	zvětralé.	S	každým	dalším	deštěm	a	v	 zimě	
mrazem	proces	destrukce	pokračuje.	Komínové	prů-
duchy	 jsou	 ve	 faře	 velké.	 Dole	 do	 nich	 může	 vlézt	
člověk	a	postavit	se	v	nich,	vlastní	jednotlivé	komíno-
vé	otvory	ve	stěnách	budovy	jsou	asi	40x60cm	velké,	
a	vedou	čtyři	z	každého	patra	nezávisle	až	na	úroveň	
půdy,	 kde	 se	 spojují.	 Takže	 do	 každého	 ypsilon	 se	
scházejí	vždy	dva	a	dva	velké	komínové	otvory.	Do	
budoucna	už	by	neměly	být	využívány	ke	svému	pů-
vodnímu	účelu,	ale	šly	by	využít	k	přirozenému	od-
větrávání	budovy.	Aby	dále	nechátraly,	tak	by	stačilo	
nad	ně	nahoru	umístit	alespoň	dočasné	stříšky.
	 Druhé	problematické	místo	je	jižní	stěna	objektu.	
Při	 zemních	 pracích	 na	 přípojce	 vody	 a	 kanalizace	
poblíž	 této	stěny,	byl	 její	 roh	u	prévetu	nouzově	ro-
zepřen	 trámy	a	prkny,	protože	nebylo	 jisté,	 jestli	 se	
vůbec	udrží	pohromadě.	Zatím	stojí.	U	spodní	části	
této	 stěny	 je	 pravděpodobně	 zbytek	 zdi	 odstraněné	
navazující	 budovy.	 Ten	 ale	 přesahuje	 obrys	 střechy	
fary,	a	když	prší,	tak	prší	přímo	do	zdiva	a	to	natahuje	
vodu	jako	houba,	a	vlhne	tak	zadní	stěna	nyní	nově	
budovaných	záchodů	v	přízemí.	A	jak	stěna	vlhne,	tak	
opadává	omítka	 a	 vydrolují	 se	 spáry.	Tady	 je	 nutná	
oprava	 náročnější,	 hlavně	 proto,	 že	 potřebujeme-li	
udělat	jednu	věc,	musíme	nutně	udělat	ještě	i	druhou	
a	třetí.	A	když	už	je	budeme	dělat,	je	levnější	ještě	při	
jedné	akci	přidat	i	čtvrtou	a	pátou.	Konkrétně	–	když	
budeme	chtít	vyspravit	tuto	spodní	část	zdi	(vyspra-
vit,	dozdít	do	stejné	úrovně	a	vyspárovat),	a	její	horní	
hranu	 uzavřít	 střešními	 taškami,	 tak	 bude	 asi	 nutné	
i	zpevnit	její	základ	a	podepřít	chatrný	roh.	A	když	už	
bude	u	půlky	této	stěny	lešení,	tak	by	se	dalo	postavit	
až	 nahoru.	 Tak	 by	 bylo	 možné	 opravit	 celou	 stěnu	
až	ke	 střeše,	kde	 je	 zcela	odpadlá	podstřešní	 římsa.	
Skončilo	by	se	až	u	rohu	se	západní	stěnou	do	ulice	
Na	Valech,	kde	je	vylámaný	celý	roh	fary	od	bourá-
ní	 navazující	 budovy	 před	 čtyřiceti	 lety.	 Jižní	 stěna	
nemá	okna,	a	tak		by	do	ní	nemuselo	být	zasahováno	
později	při	jejich	výměně	a	celkové	opravě	fasád.
	 Pro	povolení	k	dočasnému	užívání	stavby	je	nutné	
dokončit	rozpracované	části	a	zapracovat	jejich		sku-
tečné	řešení	do	dokumentace.	Další	práce	pak	budou	
prováděny	 postupně,	 podle	 prostředků,	 které	 budou	
k	dispozici.	

Milan Pěnkava

Opravený krov Poškozená pozednice Zvětralé zdivo komína

Napojení vody a kanalizace

Stěna prévetu před opravou

Jižní stěna
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	 V	Základní	škole	Tuklaty	proběhl	zápis	prvňáčků	na	příští	školní	rok.	
Přijato	bylo	22	dětí.	Pokud	všechny	nastoupí,	bude	mít	škola	od	září	už	
76	žáků.

	 Škola	je	prostřednictvím	svého	zřizovatele,	obce	Tuklaty,	zapojena	do	
projektu	„Sdílené	radosti	a	strasti	škol	ze	správního	obvodu	ORP	Český	
Brod“.	Zaměřuje	se	na	zlepšení	kvality	vzdělávání	v	mateřských	a	základ-
ních	školách	tím,	že	je	podpořena	spolupráce	zřizovatelů,	škol	a	ostatních	
aktérů	ve	vzdělávání,	to	znamená	společné	informování,	vzdělávání	a	plá-
nování	aktivit	pro	řešení	místně	specifických	problémů	a	potřeb.	
	 Projekt	spadá	pod	OP	Věda,	výzkum	a	vzdělávání	(MŠMT	ČR).	Před-
pokládaná	délka	trvání	projektu:	1.	1.	2016	-	30.	6.	2017.	
	 Zástupci	obce,	školy	a	školské	rady	jsou	členy	řídící	skupiny,	která	bude	
vytvářet	 Místní	 akční	 plán	 výchovy	 a	 vzdělávání	 (MAP)	 pro	 ORP	 Český	
Brod.	Budou	tak	mít	možnost	zapojit	se	do	rozhodování,	na	jaké	priority	se	
má	místní	školství	zaměřit.	Garantem	tvorby	MAP	je	Region	Pošembeří	o.p.s.	
	 Základní	 škola	 má	 už	 nyní	 z	 projektu	 prospěch.	 Ve	 škole	 působí	
1x	týdně	psycholožka	a	logopedka,	byly	podpořeny	i	úvazky	asistentek,	
takže	mohou	dopoledne	pomáhat	dětem	ve	třídách	po	celou	dobu	vyučo-
vání,	některým	žákům	i	odpoledne	při	doučování.	Setkávání	ředitelů	škol	
z	Českého	Brodu	a	okolí	podporuje	výměnu	zkušeností	a	spolupráci	mezi	
školami.

Ludmila Plesná, ředitelka ZŠ	

Kronika nám nedá spát
	
	 Ráda	 bych	 reagovala	 na	 článek	 paní	 Svobodové	
k	 tomuto	 tématu	uveřejněnému	v	prosincovém	vydání	
Tuklatských	 novinek,	 ve	 kterém	 se	 paní	 Svobodová	
kriticky	vyjadřuje,	 jak	k	 rozhodnutí	 zastupitelstva,	 tak	
k	osobě	nové	kronikářky	Adély	Chroustové.
	 Po	více	než	deseti	letech	má	obec	kronikářku,	která	
kroniku	i	píše.	Každá	obec	má	zákonnou	povinnost	ve-
dení	kroniky.	Takže	kromě	toho,	že	byla	přetržena	paměť	
obce,	kterou	je	teď	nutno	dopracovat	a	navázat,	podařilo	
se	napravit	jedno	z	porušování	zákona	naší	obcí.	
	 Když	 se	 řekne	 kronikář,	 podvědomě	 si	 představím	
vyzrálou	 osobu,	 alespoň	 důchodového	 věku,	 jak	 zá-
znamy	 do	 kroniky	 sepisuje	 vytříbeným	 písmem	 stře-
dověkého	 mnicha.	 Ano,	 zastupitelstvo	 zvolilo	 přesný	
opak	této	představy.	Slečnu	otevřenou	všem	podnětům	
zaznamenávající	 dění	v	obci	do	počítače.	Místo	 ručně	
malovaných	 obrázků	 jsou	 zde	 fotografie	 formátu	 jpg.	
Jako	jedna	z	mála	projevila	zájem	o	tuto	práci	a	i	v	kro-
nice	 obce	 může	 přečíst,	 že	 její	 rodina	 je	 nejstarším	
dodnes	žijícím	rodem	v	Tuklatech.	Záznamy	v	kronice	
o	 práci	 jejích	 pradědů	 jí	 budou	 skvělou	 inspirací.	 Ne-
mám	pochyb,	že	se	do	práce	pro	obec	postupně	zapojí	
více.	Aktuálně	projevila	 zájem	o	zastoupení	naší	obce	
na	10.	výročí	Dne	Země	na	Klepci.	Naše	obec	zde	bude	
reprezentována	poprvé.	
	 Jak	se	to	seběhlo.	
	 Zjištění,	že	obec	pro	část	Tuklaty	deset	let	nevede	kro-
niku,	bylo	pro	mě	jen	jedním	ze	zjištění,	co	obec	nedělá	
a	dělat	by	měla,	o	co	se	obec	nestará	a	starat	by	se	měla,	
co	by	obec	měla	zabezpečovat	a	nezabezpečuje.	Skuteč-
nost,	 že	 pan	 starosta	 vyjednává	 s	 někým	 dalším	 psaní	
kroniky,	byla	známá,	jak	jsem	se	dočetla	v	jejím	článku	
v	prosinci	2015,	pouze	paní	Svobodové,	bohužel	nebyla	
známá	v	zastupitelstvu,	a	 tak	se	objevily	ve	stejný	čas	
dvě	 kandidátky	 na	 pozici	 kronikářky.	 Našlo	 se	 řešení,	
které	 sice	není	obvyklé,	 ale	nabízelo	zajímavé	 spojení	
zkušeností	a	osobního	vztahu	k	obci	v	podobě	schválení	
dvou	 kronikářek.	 Bohužel	 se	 dalšího	 půl	 roku	 vyjed-
návalo	o	podmínkách	smlouvy	pro	kronikářky,	a	když	
nebyly	dohody	uzavřeny	ještě	ani	v	říjnu	a	i	v	tomto	opět	
hrozilo	 prodlení,	 rozhodlo	 zastupitelstvo,	 že	 kroniku	
povede	jedna	kronikářka,	která	byla	připravena	smlouvu	
bez	 dalšího	 podepsat,	Adéla	 Chroustová.	Adéla	 nemá	
práci	 jednoduchou	 -	 kromě	 zápisu	 za	 rok	 2015	 musí	
dopsat	chybějící	zápisy	od	roku	2005,	kdy	kronikářkou	
byla	právě	paní	Svobodová.	Není	pak	neuvěřitelné,	 že	
paní	 Svobodová	 vyjadřuje	 své	 pochybnosti	 k	 osobě	
kronikářky,	možná	právě	proto,	že	sama	psaní	kroniky	
nezvládla?
	 Kronika	se	píše	srdcem,	a	to	Adélka	má	na	správném	
místě.
	 Za	připomenutí	 také	 stojí,	 že	na	obecním	úřadě	 lze	
zakoupit	 kroniku	 1669-1998.	 Vydání	 kronik	 je	 počin	
v	 regionu	 českobrodska	 ojedinělý.	 Svazek	 několika	
kronik	 (obecní,	 farské,	 dobrovolného	 sboru	 hasičů)	 je	
zajímavým	 průvodcem	 životem	 předků,	 konkrétních	
lidí,	kteří	prožívali	a	zaznamenali	události,	jež	jsou	dnes	
pro	nás	jinak	jen	údaje	v	učebnicích	dějepisu.	Je	to	tak	
zajímavé	čtení	oceňované	zvláště	historiky,	ale	je	určené	
především	nám,	laikům.	

Jana Ammerlaan

	 V	měsíci	únoru	proběhla	naše	výroční	valná	hromada,	které	se	zúčast-
nila	nadpoloviční	většina	 členů	 spolku.	Byly	projednány	nové	úkoly	na	
letošní	 rok.	 Chceme	 pořádat	 dětské	 rybářské	 závody.	Termín	 bude	 včas	
upřesněn.	Žádáme	členy,	aby	si	vyzvedli	povolenky,	nové	členské	průkazy,	
a	 to	 do	 konce	 měsíce	 dubna.	 Brigády	 budou	 vyvěšovány	 ve	 vývěskách	
a	rozesílány	pomocí	sms	brány	přes	obecní	úřad.	Kdo	by	chtěl	odpracovat	
povinné	 brigády	 v	 jiném	 termínu,	 je	 možné	 se	 dohodnout	 s	 brigádním	
referentem.	Na	valné	hromadě	byl	projednáván	návrh	maminek	a	obec-
ních	 zastupitelek	 na	 vybudování	 dětského	 hřiště	 u	 rybníka,	 tento	 návrh	
byl	členskou	základnou	spolku	zamítnut	z	důvodu	čistění	přítokové	struhy	
a	přilehlého	rybníka.	Vybagrované	kaly	budou	totiž	navezeny	na	část	vy-
braného	pozemku	a	na	další	části	má	být	vybudována	záchytová	jímka.	Pro	
práci	v	rybářském	výboru	sháníme	nové	členy,	kteří	chtějí	pro	dobrou	věc	
něco	udělat.
	 Přejeme	vám	všem	hodně	zdraví,	štěstí	a	krásných	dnů	strávených	v	pří-
rodě	v	roce	2016.

Za rybářský spolek Tuklaty –Tlustovousy Miloš Skořepa
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Farská stráň: úvodní 
fáze revitalizace

Kácení

	 Jak	 jste	 jistě	 již	 zaznamenali,	 začala	
úvodní	 fáze	 revitalizace	 farské	 stráně:	
vykácení	 přestárlých	 nebo	 náletových	
stromů.	Záměr	byl	dvakrát	odložen	a	celá	
revitalizace	 se	 tak	 posunula,	 termíny	
závazné	 pro	 čerpání	 dotace	 ale	 naštěstí	
ohroženy	 nejsou.	 Jakým	 způsobem	 tedy	
bude	revitalizace	postupovat:

1. Schvalovací proces 
	 Z	hlediska	zákona	bylo	nutné	získat	pro	
revitalizaci	 farské	 stráně	 závazné	 stano-
visko	 NPÚ.	 Následně	 vydal	 Obecní	 úřad	
Tuklaty	 rozhodnutí	 o	 povolení	 kácení.	
Toliko	 zákonné	 požadavky.	 Nad	 rámec	
toho	byla	v	rámci	přípravy	či	prověřování	
správnosti	 postupu	 při	 realizaci	 tohoto	
záměru	obce	získána	stanoviska	či	rozhod-
nutí	dalších	státních	orgánů	či	odborníků:
-	 Agentura	pro	ochranu	přírody	a	krajiny	
(stanovisko	zveřejněno).
-	 Rozhodnutí	o	povolení	kácet	–	vydáno	
OÚ	Tuklaty	bylo	pro	formální	nedostatky	
zrušeno	Krajským	úřadem	Středočeského	
kraje.	 Nové	 rozhodnutí	 nabylo	 právní	
moci	v	dubnu,	tedy	v	době	hnízdění	ptac-
tva.	 Bylo	 tedy	 nutno	 proces	 revitalizace	
odložit	na	období	po	vyhnízdění,	 tedy	na	
srpen.	Období	měsíce	 srpna	 a	 září	 je	 od-
borníky	 doporučováno	 jako	 nejhodnější	
pro	mýcení	trnovníku.	
-	 Projekt	 prošel	 na	 základě	 stížností	 ně-
kolika	obyvatel	kontrolou	(někdy	i	opako-
vanou)	různých	správních	orgánů	(Krajský	
úřad	 Středočeského	 kraje,	 Ministerstvo	
vnitra,	ČIŽP,	atd.).
	 Na	 svém	 jednání	 dne	7.9.	 2015	 znovu	
projednalo	zastupitelstvo	obce	revitalizaci.	
Svůj	 záměr	 potvrdilo	 a	 rozhodlo	 že	 na	
základě	podnětu	několika	obyvatel	prověří	
vliv	 revitalizace	 farské	 stráně	 a	 navržené	
postupy	 z	 hlediska	 geologické	 stability	
svahu.	 Vypracovaný	 geologický	 posudek	
potvrdil,	 že	 revitalizace	 na	 stabilitu	 sva-

hu	 vliv	 mít	 nebude.	 Také	 byla	 potvrzena	
dostatečná	síla	vrstvy	zeminy	pro	osázení	
svahu.	

2. Dotace
	 Obec	 zatím	 požádala	 o	 dvě	 dotace.	
Na	 údržbu	 lipového	 stromořadí,	 výsadbu	
nových	 stromů	 a	 založení	 travních	 ploch	
kolem	 zvonice	 a	 na	 horní	 hraně	 farské	
stráně,	byla	získána	dotace	z	Ministerstva	
životního	prostředí.	
	 Dotaci	ze	Středočeského	kraje	jsme	bo-
hužel	 nezískali.	 O	 vyhledávání	 dotačních	
titulů	se	budeme	pokoušet	dál.	Dokončení	
revitalizace	z	dotací	bude	vždy	pohodlnější	
způsob,	ale	je	možné	ji	realizovat	i	z	vlast-
ního	 rozpočtu	 obce,	 neboť	 nepředstavuje	
významnější	 položku	 z	 rozpočtu	 na	 ve-
řejnou	 zeleň	 (každoročně	 jen	 na	 odvoz	
zeleného	odpadu	nás	vyjde	minimálně	na	
dvojnásobek).	

3. Podmínky výběru dodavatele:
	 Základním	 principem	 bylo	 vykácení	
dřeva	za	protihodnotu	v	podobě	vytěžené-
ho	dřeva.		
	 Proběhla	dvě	výběrová	řízení:	v	prvním	
kole,	 kdy	 byla	 stanovena	 pouze	 hodnota	
dřeva	jako	protihodnota,	se	do	výběrového	
řízení	nikdo	nepřihlásil.	Bylo	tedy	zřejmé,	
že	 za	 provedení	 kácení,	 které	 je	 rizikové	
a	nutné	provádět	za	pomocí	 techniky,	ne-
bude	 protihodnota	 nekvalitního	 (napade-
ného	nebo	křivého)	dřeva	stačit.	Bylo	tedy	
upraveno	 výběrové	 kriterium	 výběrového	
řízení	jako	rozdíl	mezi	cenou	za	vykácení	
a	hodnotou	vykáceného	dřeva.	
	 V	 této	 souvislosti	 bylo	 nutné	 speci-
fikovat	 podmínky	 prodeje	 v	 souladu	 se	
zákonem	 o	 obcích:	 určení	 ceny	 vykáce-
ného	dřeva	musejí	odpovídat	ceně	v	místě	
a	 čase	 obvyklé.	 	 Na	 základě	 vyjádření	
lesního	 hospodáře	 českobrodských	 lesů	
bylo	stanoveno,	že	dřevo	vytěžené	z	farské	
stráně	 je	možné	nabízet	vzhledem	k	 jeho	
nízké	 kvalitě	 (zakřivení,	 kvalita)	 jen	 jako	
palivové	dřevo.
	 Do	 výběrového	 řízení	 se	 přihlásili	 tři	
zájemci.	Vybrána	byla	nabídka,	která	na-
bízela	nejnižší	rozdíl	výše	uvedených	cen.	
Nejnižší	 cenu	 38	 tis.	 Kč	 nabídla	 společ-
nost	Karel	Císař	s.r.o.,	která	byla	vybrána	
a	službu	provedla.	

4. Kácení 
	 Kácení	 proběhlo	 v	 první	 polovině	
prosince	 2015	 za	 částečného	 omezování	
projíždějící	dopravy	v	ulici	Akátová.	Jedi-
ným	 incidentem	 byla	 krádež	 upravených	
kmínků	určených	pro	hatě,	tedy	plůtky	ze	
silnějších	rovných	větví	nebo	kmínků.	Ha-
ťování	je	metoda,	která	přispěje	ke	snazší-
mu	zakořenění	rostlin	v	příkřejších	částech	
svahu.	Smyslem	projektu	je	co	nejvíce	od-
padu	využít	a	recyklovat	na	svahu.	Stejně	
tak	bude	například	využita	štěpka	z	větví	

ošetřovaných	stromů	na	mulčování.
	 V	 souvislosti	 s	 krádeží	 dřeva	 z	 farské	
stráně	Vás	žádáme,	abyste	nebyli	lhostejní	
k	dění	v	obci	a	případně	upozornili	staros-
tu	obce,	aby	se	zabránilo	vzniku	škod	na	
majetku	obce.	

5. Další postup
	 a)	 Likvidace	výmladků	akátů:	bude	
probíhat	 dle	navrženého	postupu	 aplikací	
herbicidu	na	jaře	a	v	létě	r.	2016	a	následně	
dle	potřeby.	
	 b)	 1.	 fáze	 revitalizace:	 pod	 dohle-
dem	arboristy	k	úpravě	lipového	stromořa-
dí	a	stromů	v	okolí	vodní	nádrže	na	Farské	
louce,	 výsadbě	 stromů	 na	 farské	 stráni,	
založení	 travních	 ploch	 kolem	 zvonice	
a	na	horní	hraně	farské	stráně.	Termín	pro	
dokončení:	 31.12.2016.	 Současně	 dojde	
k	zmlazování	keřů,	které	mají	být	na	stráni	
zachovány.	
	 c)	 2.	fáze	revitalizace:	výsadba	keřů	
a	 trvalek.	Projekt	 je	připraven	a	 schválen	
zastupitelstvem.	 Budeme	 se	 snažit	 získat	
dotaci	 i	 pro	 tuto	 fázi.	 Termín:	 vzhledem	
k	téměř	ročnímu	zpoždění	celého	projektu	
zřejmě	nebude	možno	přistoupit	dříve	než	
v	 roce	 2017.	 Záleží	 na	 postupech	 prací	
v	předchozích	fázích.	

Jana Ammerlaan, 21.12.2015
	 (Pozn.:	Projekty	k	1.	a	2.	fázi	jsou	zveřejně-
ny	v	záložce	Farská	stráň.)

Farská stráň - jak to bude dál
	 Jak	 jsem	 Vás	 informovala	 již	 dříve,	
zahájili	 jsme	 revitalizaci	 veřejné	 zeleně	
v	 historickém	 jádru	 Tuklat.	 Bližší	 infor-
mace	jsou	uvedeny	v	článku	Farská	stráň:	
úvodní	fáze	revitalizace	–	Kácení.	
	 Likvidace	 akátu.	Vykácením	 likvidace	
akátů	 teprve	 začala.	 Původně	 vysázené	
stromořadí	akátů	podél	spodní	hrany	Far-
ské	 stráně,	 v	 mezidobí	 již	 v	 terminálním	
stadiu	 života,	 v	 průběhu	 let	 zaplevelilo	
celou	 stráň	 výmladky	 a	 tak	 je	 celá	 stráň	
protkaná	 kořenovým	 systémem,	 který	
bude	 zřejmě	 bohatě	 zmlazovat,	 což	 bude	
trvat	 několik	 dalších	 let.	 Tato	 plevelná	
rostlina	bude	ale	výmladky	vysazovat	stále	
méně.	Je	nicméně	nutno	důsledně	veškeré	
výmladky	potlačovat,	 aby	se	 již	na	 stráni	
neobjevily.	V	tomto	roce	se	počítá	se	dvě-
ma	až	třemi	herbicidními	postřiky.	
	 1.	 Souběžně	 s	 likvidací	 výmladků	
akátu	 bude	 probíhat	 1.	 fáze	 revitalizace.	
Na	první	fázi	získala	obec	dotaci	Minister-
stva	 životního	 prostředí.	Výběrové	 řízení	
na	tyto	práce	bylo	připraveno	dle	metodiky	
SFŽP,	což	je	jedna	z	podmínek	pro	čerpání	
dotace.	Do	výběrového	řízení	se	přihlásily	
dvě	společnosti.	Předmětem	první	fáze	je	
	 a.	 odborné	 ošetření	 lipové	 aleje	
a	stromů	okolo	vodní	nádrže	
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	 b.	 výsev	 trávy	 pod	 zvonicí,	 kde	 se	
trhá	břeh,
	 c.	 výsadba	živého	plotu	nad	skalou	
a	okolo	památníku	obětem	světových	vá-
lek
	 Tyto	práce	budou	provedeny	v	průběhu	
jarních	měsíců.	Ošetření	stromů	bude	pro-
vedeno	pod	odborným	dohledem	arboristy.	
Souběžně	 bude	 probíhat	 zmlazování	 těch	
keřů,	 které	 na	 stráni	 byly	 a	 mají	 zůstat	
(zlatice,	šeříky	,…).

	 d.	 výsadba	 stromů	 bude	 provedena	
na	podzim	po	posledním	letošním	postřiku	
akátových	výmladků.
	 2.	 Revitalizace	 bude	 pokračovat	 2.	
fází,	 tedy	výsadbou	 suchomilných	keřů	 a	
trvalek	podle	schváleného	projektu.	S	tou-
to	 fází	 je	 rozumné	 začít	 až	 v	 okamžiku,	
kdy	akáty	již	nebudou	zmlazovat.	
Ačkoliv	 si	 tedy	 v	 současné	 době	 lze	 jen	
těžko	 představit	 konečnou	 podobu	 strá-
ně	 a	 naše	 představy	 se	 budou	 realizovat	

v	průběhu	příštích	let,	výsadba	stromů	na	
podzim	již	určitou	formu	konečné	podoby	
naznačí.			Bohužel	jsme	administrativními	
průtahy	 vykácení	 akátů	 ztratili	 jeden	 rok	
a	 trochu	 s	 tím	 revitalizaci	 zkomplikovali,	
čerpání	dotace	na	první	fázi	to	nenarušilo,	
jen	 dojde	 k	 posunu	 realizace	 druhé	 fáze	
a	je	nutno	mít	trpělivost	s	přírodou	o	jeden	
rok	déle.

Jana Ammerlaan

ZELEŇ A ČISTOTA V OBCI
	 Myslíme	i	na	současný	stav	stromů	a	ze-
leně	na	území	obce,	které	 je	 třeba	zvelebit.	
Chceme	stanovit	koncepci,	 jak	by	měla	vy-
padat	zeleň	v	obci,	a	ve	spolupráci	s	občany	
se	pokusit	vysadit	nové	stromy,	regenerovat	
zeleň	 v	 okolí	 fary	 i	 na	 jiných	 místech.	 Na-
vrhujeme	 navázat	 spolupráci	 s	 odborníky	
a	nechat	vypracovat	návrh	na	novou	podobu	
obecní	zeleně,	kterou	bychom	pak	s	vaší	po-
mocí	postupně	realizovali	a	nadále	udržovali.	
Znáte	tyto	věty?
	 Jsou	 z	 volebního	 programu-	 Sdružení	
nezávislých	 kandidátů.	 Připomenu,	 že	 na	
volební	 listině	 tohoto	 sdružení	 je	 Petr	 Jen-
šovský,	Lenka	Svobodová	a	další....	 	
Koncepce	zeleně	byla	na	volebním	programu	
téměř	všech	kandidátů	zúčastnících	se	voleb	
do	 OZ.	 Je	 smutné,	 že	 se	 jich	 tak	 málo	 zú-
častnilo	na	akcích	souvisejících	se	záchranou	
nebo	výsadbou	zeleně.
	 Koncepce	 zeleně	 včetně	 vykácení	 akátů	

na	stráni	pod	farou	byla	schválena	již	v	zimě	
2015.	 Díky	 aktivitě	 několika	 členů	 zastupi-
telstva	při	soupeření	s	ohromnou	byrokracií	
se	mohlo	brzy	z	jara	začít.	Kdyby	tomu	tak	
bylo,	 byl	 by	daleko	menší	 problém	 s	 likvi-
dací	 výmladků	 akátů,	 což	 je	 podmínkou	
před	 následující	 výsadbou	 dřevin.	 Nyní	 se	
vše	 včetně	 výsadby	 ,,díky“	 několika	 obča-
nům	 prodlouží	 minimálně	 o	 rok.	 Dokonce	
se	 oslovily	 firmy,	 které	 zpočátku	 projevily	
ochotu	akáty	vytěžit	pouze	za	protihodnotu	
ceny	dřeva.
	 S	narůstajícími	problémy,	které	následně	
připomenu,	 od	 svých	 záměrů	 odstoupily	
a	 přestaly	 s	 námi	 komunikovat.	Ani	 se	 jim	
nedivím.
	 Co	 akci	 ,,revitalizace	 zeleně“	 zpomalilo	
a	následně	i	finančně	prodražilo?
1.	Sepisování	petic
2.	 Stížnost	 na	 hubení	 netopýrů	 sedících	 na	
akátech
3.	Stížnost	na	možnou	likvidací	slepýšů	síd-

lících	na	stráni
4.	Stížnost	na	sesouvání	svahu--	musel	zkou-
mat	geolog	pomocí	sond
5.	Na	firmu	provádějící	práce	byla	dokonce	
zavolána	policie,	neměla	ovšem	co	řešit.
	 To	nebylo	vše.	Ve	dvou	případech	došlo	
i	 k	 vyhrožování	 fyzickým	 napadením.	A	 to	
dokonce	i	člena	OZ.	O	slovních	napadeních	
se	 nebudu	 rozepisovat,	 připomenu	 jen	 těm	
zasvěceným	nechutné	reakce	v	den	rozsvěce-
ní	vánočního	stromečku.	Na	vykácené	stráni	
se	vykradlo	dřevo	určené	na	zachycení	ornice	
při	výsadbě	nových	dřevin.	Na	téže	stráni	ně-
kdo	vysypal	odpadky.	Když	jsme	je	uklidili,	
následující	den	tam	byly	znovu.	Kdopak	asi	
má	na	svědomí	zlomení	dvou	nedávno	námi	
zasazených	třešní	při	silnici	k	Rostoklatům?	
Je	jich	tam		ještě	29,	doplatí	i	ony	na	lidskou	
zlobu?	 Může	 toto	 učinit	 normální	 člověk?	
Bude	někdo	i	nadále	ničit	to,	co	jiní	na	úkor	
svého	času	udělali	pro	obec	a	přírodu?

Václav Krupka

PENÍZE NÁS VŠECH
	 Na	 zasedání	 zastupitelstva	 obce	 dne	
29.2.2016	 byla	 mj.	 projednána	 zpráva	 fi-
nančního	výboru,	jehož	jsem	členem,	o	pro-
vedené	kontrole	hospodaření	OÚ	za	první	tři	
čtvrtletí	roku	2015.	Ze	zasedání	byl	pořízen	
zápis	 č.	 3,	 ve	 kterém	 je	 uvedeno,	 že	 tato	
zpráva	(a	předpokládám,	že	i	vyjádření	pana	
starosty	k	ní	a	návrhy	opatření	k	odstranění	
nedostatků)	je	přílohou	č.	1	k	tomuto	zápisu.
	 Tento	 příspěvek	 píši	 proto,	 že	 zápis	 na	
obecním	 webu	 sice	 vyvěšen	 je,	 avšak	 bez	
uvedené	přílohy	č.	1.	Myslím	si,	že	občané	
by	 měli	 právo	 vědět,	 jak	 obec	 s	 obecními	
prostředky	hospodaří.	Z	mého	úhlu	pohledu	
bohužel	 ne	 vždy	 efektivně.	 Pan	 starosta	 se	
sice	k	 jednotlivým	nálezům	písemně	vyjád-
řil,	ale	ne	se	všemi	jeho	závěry	se	jako	občan	
i	jako	kontrolor	Polášek	mohu	ztotožnit.	
	 Například	 z	 faktur	 za	 opravy	 veřejného	
osvětlení	 není	 zřejmé,	 o	 opravu	 kterých	
světelných	 zdrojů	 se	 jedná.	 Pan	 starosta	 to	
sice	 dle	 svého	 vyjádření	 ví,	 ale	 mně	 jako	
občanovi	(i	jako	kontrolorovi)	tato	informace	
chybí.	Nabízí	se	otázka,	 jsou	opravy	prová-
děny	 kvalitně	 anebo	 dochází	 k	 následným	
opravám	 týchž	 zdrojů?	A	 jak	 často	 a	 které	
lampy	se	kazí?	Za	opravy	světel	obec	zaplati-
la	za	kontrolované	období	téměř	150.000	Kč	
vč.	DPH.	Již	v	minulosti	byl	úkol	očíslovat	

sloupy	veřejného	osvětlení,	což	ale	v	Tlusto-
vousích	dodnes	nebylo	provedeno.	Kontrola	
navrhla	 vytvoření	 dokumentace	 osvětlení,	
která	by	sloužila	jednak	k	řádnému	zajištění	
evidence	majetku	obce	v	této	oblasti,	jednak	
k	efektivnímu	zadávání	oprav	a	rovněž	jako	
základní	podklad	pro	vypracování	koncepce	
jeho	 obnovy	 a	 rozvoje,	 snížení	 nákladů	 na	
provoz	a	údržbu.	Dále	finanční	výbor	navrh-
nul	 rekonstrukci	veřejného	osvětlení	dle	 již	
dříve	 vypracovaných	 nabídek	 specializova-
ných	firem.	
	 Finanční	výbor	rovněž	navrhl	zprůhlednit	
a	zefektivnit	činnost	pracovní	čety.	Ve	zprá-
vě	 jsme	 mj.	 uvedli,	 že	 například	 vzhledem	
k	 charakteru	 loňského	 léta	 tráva	 v	 podstatě	
nerostla,	 a	 přesto	 v	 období	 od	 30.6.	 do	
31.8.2015	 bylo	 spotřebováno	 cca	 140	 litrů	
benzínu,	 což	 přepočteno	 činí	 cca	 26	 osmi-
hodinových	směn	(ověřil	jsem	u	společnosti	
Husquarna).	Pan	starosta	uvedl,	že	obec	vy-
sekávala	cestu	od	mlýna	směrem	do	Tuklat,	
obsekávala	 LBK,	 který	 zřídili	 myslivci,	
bývalou	Třešňovku,	a	samozřejmě	několikrát	
za	prázdniny	zahradu	ZŠ	a	MŠ.	Bylo	navr-
ženo	 zvážit	 možnost	 ustanovení	 vedoucího	
této	čety,	zavést	pracovní	deník,	do	kterého	
by	 se	 zapisovaly	 vykonané	 činnosti,	 přesné	
rozdělení	 pohonných	 hmot	 do	 traktoru	
zaměstnance	 a	 na	 spotřebu	do	křovinořezů,	

sekaček	 a	 ostatní	 techniky.	 Obec	 zakoupila	
a	 má	 k	 dispozici	 digitální	 fotoaparát,	 nechť	
se	k	odstranění	veškerých	pochybností	založí	
fotodokumentace	prováděných	prací.	
	 Finanční	výbor	překvapil	způsob	komuni-
kace	obce	s	Českou	spořitelnou.	Ve	21.	sto-
letí	 bych	 očekával	 elektronickou	 formu	
zasílání	výpisů.	Obecní	úřad	si	však	nechával	
zasílat	výpisy	z	účtu	poštou,	a	to	při	každém	
pohybu	na	účtu	(bohužel	ne	jednou	za	měsíc)	
a	to	za	34,50	Kč	za	výpis.	Takto	neefektivně	
bylo	 vynaloženo	 za	 první	 tři	 čtvrtletí	 roku	
2015	přes	6	tisíc	Kč.	Tento	nedostatek	byl	již	
odstraněn.	
	 Navrhli	 jsme	 i	 zvážit	 využití	 služeb	
finančního	 poradce	 obecně	 pro	 veškeré	
finanční	 toky	 v	 obci	 (účty,	 pojištění,	 úvěry	
atd.).	 Určitě	 by	 se	 tímto	 dala	 ušetřit	 řada	
prostředků	a	ty	pak	efektivně	vynaložit	např.	
na	opravy	komunikací,	třeba	ulice	Spojovací	
v	Tuklatech	nebo	křižovatku	ulic	K	Výmole	
a	Na	Patnáctém	v	Tlustovousích	nebo	i	jinde.
	 Přál	bych	si,	aby	na	obecním	webu	byly	
vyvěšovány	i	přílohy	k	zápisům	ze	zasedání	
zastupitelstva,	aby	občané	obcí	měli	přístup	
k	všem	informacím.	A	současně	bych	si	vel-
mi	 přál,	 aby	 obec	 hospodařila	 efektivně	 ku	
prospěchu	všech	obyvatel.

Ing. Miloslav Polášek
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Oslavme Den Země na Klepci 10.
Tisková zpráva - 16. dubna 2016

 Vážení přátelé, milí čtenáři. Den Země na Klepci se chystá oslavit již 10. výročí 
svého trvání. Po deset let se pokouší prohlubovat vztahy mezi našimi obcemi, 
školami, spolky a organizacemi. Stejně tak hledá nové možnosti ke spolupráci, 
zapojení mládeže a k prezentaci domácích produktů. Stanové městečko našich 
obcí a spolků na Klepci není jen nevšedním veletrhem, kde se veřejnost seznamuje 
s širokou škálou produktů vlastní tvořivosti. Nabízí také prezentaci nových projektů 
a chystané volnočasové aktivity našich spolků. Tato regionální kulturní akce se 
díky společnému úsilí stala pojmem a může se tak hrdě hlásit k rodinnému stříbru 
tradic na Českobrodsku. 
 I letos chceme v tradici setkávání se na Klepci pokračovat. 17. února se 
uskutečnila v Přišimasech první schůzka organizátorů z řad zástupců obcí, spolků 
a organizací, kteří začali připravovat náplň letošního dění. Termín konání akce 

plánujeme na sobotu 16. dubna 2016 od 14 hodin. V programu se můžete těšit 
na formaci vlajkonošů s představením symbolů zúčastněných obcí, u příležitosti 
10. výročí pokřtíme zbrusu novou publikaci „Klepec – vrch na Kolínsku“ a dětská 
pěvecká a  taneční vystoupení dětí z místních mateřských škol nesmí chybět. 
V doprovodném programu Vás zveme do stanového městečka nejen na prodejní 
výstavu koláčů, vín, květin a upomínkových předmětů, můžete se zde i seznámit 
s projekty našich spolků, nebo si vyrazit pamětní groš a zúčastnit se rytmického 
bubnování. Pro děti chystáme dílničky a Divadélko v Jurtě. Jste srdečně zváni, 
přijďte si to s námi na Klepci užít!
 I Vy se můžete zapojit a oslavit s námi výročí Dne Země. Máte-li zájem se zapo-
jit a přiložit ruku ke společnému dílu, kontaktujte prosím koordinátory, domluvíme 
podrobnosti a rádi Vás přijmeme do řad organizátorů. Společně můžeme na Klepci 
představit veřejnosti i Vaši zajímavou činnost nebo produkty ve stanovém městeč-
ku. 

Pořadatel: obec Přišimasy (Veronika Kuchařová), ou@prisimasy.cz 

Odpověď na anketu
o úpravě prostoru

v okolí rybníčku v Tuklatech
	 Vážený	pane	Jenšovský,
	 předem	chci	říci,	že	se	obvykle	do	růz-
ných	anket,	podpisových	akcí	a	petic	nijak	
nehrnu	a	 rozhodně	se	neangažuji	v	 jejich	
přípravách.	Ani	nějaké	aktivní	vyjadřování	
se	k	dění	v	našich	obcích	mě	příliš	neoslo-
vuje.	Nicméně	Váš	přístup	k	výsledkům	již	
proběhlé	 ankety,	 následná	 dezinformační	
sms	občanům	/Vámi	označení	aktivisté	jen	
naprosto	 přesně	 provedli,	 včetně	 termínu	
to,	 co	 odsouhlasila	 většina	 zastupitelů	
a	na	čem	jste	se	s	nimi	i	Vy	prokazatelně	
domluvil/	a	označování	části	zastupitelstva	
aktivisty	 mi	 nedovolí	 neprojevit	 svůj	 ná-
zor.
	 Rozhodl	jsem	se	jej	vyjádřit	touto	ces-
tou,	 jelikož	 ji	považuji	za	 jedinou,	kterou	
Vy	 ani	 nikdo	 jiný	 nemůže	 zkreslit	 ani	
zamlčet,	 jak	 to	 ostatně	 dopadlo	 s	 názory	
veřejnosti	 z	prosince	minulého	 roku,	kdy	
jste	 prohlásil,	 že	 jsou	 to	 fantazie	 z	 hlavy	
paní	Ammerlaan.
	 Nyní	 již	 jistě	 víte,	 jak	 s	 mým	 hlasem	
pracovat.	 Jsem	 zaujatý,	 jsem	 manžel	 jed-

né	 z	Vámi	 označených	 „aktivistek“,	 jsem	
náplava...	 A	 máte	 pravdu,	 ale...	 To,	 že	
jsem	manželem	místostarostky,	mi	umož-
ňuje	vidět	především	Vaši	„práci“	z	druhé	
strany	 a	 věřte	 mi,	 není	 to	 pěkný	 pohled.	
Jestliže	 obecní	 zastupitelstvo,	 a	 nezřídka	
včetně	Vás,	přesvědčivou	většinou	na	 své	
schůzi	 rozhodne	 o	 konkrétním	 postupu	
v	určité	věci,	Vám	jako	starostovi	zakládá	
povinnost	 toto	 rozhodnutí	 respektovat.	
Ve	Vašem	případě	se	to	opakovaně	neděje	
a	naopak	jste	přeborníkem	v	házení	klacků	
pod	nohy.	O	tom,	že	s	železnou	pravidel-
ností	 	 a	 již	 několik	 let	 nestíháte	 termíny	
domluvené	se	zastupitelstvem,	díky	čemuž	
se	 ve	 výsledku	 nestíhají	 podat	 žádosti	
o	 dotace,	 zde	 ani	 nechci	 zmiňovat.	 Toto	
téma	 je	 na	 podstatně	 rozsáhlejší	 formát,	
například	samostatné	vydání	zaměřené	na	
Vaše	úspěchy.
	 Jsem	manželem	aktivistky.	Vážený	pane	
starosto,	 je	 velice	 smutné	 slyšet	 z	Vašich	
úst,	že	někdo	jiný	než	vy	 je	aktivista.	Vy	
jste	 uvolněný	 starosta.	 Starosta	 na	 plný	
pracovní	úvazek.	Především	Vy	byste	měl	
být	 aktivistou	 a	 na	 našich	 obcích	 by	Váš	
aktivismus	měl	být	vidět.

	 Jsem	 náplava,	 v	 tomto	 bodu	 s	 Vámi	
souhlasím.	Nicméně	můj	dnes	již	dospělý	
syn	 se	 do	 Tlustovous	 stěhoval	 ve	 svých	
6	 letech	 a	 má	 14letá	 dvojčata	 se	 zde	 již	
narodila.	Nebude	to	dlouho	trvat	a	v	Tlus-
tovousech	 moje	 rodina	 oslaví	 20.	 výročí.	
Tuto	dobu	považuji	za	dostatečně	dlouhou	
na	 to,	 aby	mi	mohlo	 záležet	 na	 tom,	kde	
bydlím	a	čeho	jsem	součástí.
	 A	nyní	konečně	k	vlastní	anketě	-	pro-
storu	kolem	rybníčku	v	Tuklatech	by	roz-
hodně	 pomohl	 zpevněný	 chodník,	 možná	
i	molo	a	osázení	lekníny,	nicméně	zdaleka	
nejvíce	by	pomohlo	odstranění	a	úklid	Vaší	
soukromé	skládky	a	parkoviště	na	 	 tomto	
krásném	obecním	pozemku.	O	tomto	jsem	
přesvědčen,	 jen	 jsem	 trochu	 zaváhal,	 zda	
napsat	 parkoviště	 nebo	 vrakoviště.	 Toto	
jsou	 však	 pouze	 dílčí	 problémy.	 Zdaleka	
největším	přínosem	pro	zlepšení	atmosfé-
ry	v	obou	obcích	by	byla	Vaše	 rezignace	
na	 funkci	 starosty	 a	 odchod.	 Užívejte	 si		
zaslouženého	důchodu,	bude	Vám	líp	a	na-
šim	občanům	také.
       S úctou a pozdravem

Petr Petriska, manžel místosta-
rostky, aktivistky a náplava
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	 6.12.	 pořádal	 Sbor	 pro	 občanské	 zále-
žitosti	 akci	 Rozsvícení	 vánočního	 stromu	
s	 doprovodnými	 akcemi.	 Pro	 zajištění	 akce	
byla	otevřena	naše	klubovna,	kde	byly	k	vi-
dění	výrobky	dětí	z	mateřské	i	základní	školy	
a	 našich	 občanů.	 Většina	 se	 dala	 zakoupit	
a	 podpořit	 tak	 mateřskou	 i	 základní	 školu.	
V	klubovně	bylo	připraveno	pro	návštěvníky	
občerstvení.	 Sbor	 z	 výtěžku	 daroval	 školce	
a	škole	sponzorský	dar.
	 Dne	 24.12.2015	 v	 19:46	 nás	 informo-
valo	OPIS	Kladno	o	požáru	garáže	a	kůlny	
v	 Přišimasech	 čp.37.	 Vzhledem	 k	 odhláše-
nému	vozidlu	CAS	32	Tatra	148	z	výjezdu	
a	zazimované	CAS	16	Praga	V3S,	která	má	
vypuštěnou	 vodu	 z	 nádrže,	 naše	 jednotka	
pouze	zajišťovala	pohotovost	pro	případnou	
dodávku	vody.

	 http://www.pozary.cz/clanek/127013-v-
-obci-prisimasy-byl-nahlasen-pozar-kulny-
-a-garaze-na-misto/
	 23.1.	 jsme	 pořádali	 pravidelnou	 valnou	
hromadu.	 Dále	 jsme	 se	 zúčastnili	 několika	
valných	 hromad	 okolních	 sborů	 a	 místních	
spolků.
	 V	 uplynulém	 období	 jsme	 také	 každou	
možnou	 chvíli,	 pokud	 to	 počasí	 dovolilo,	
prováděli	 brigády	 na	 zásahové	 technice,	
zejména	na	Tatře	T138.	Byl	již	namontován	
opravený	 motor,	 vzduchojem,	 nyní	 probíhá	
výměna	blatníků,	příprava	na	lakování	atd.

	 Většiny	této	náročné	práce	jsme	mohli	být	
ušetřeni,	protože	se	naskytla	velmi	výhodná	
příležitost	nákupu	použité,	ale	již	v	nedávné	
době	repasované	Tatry	T148	CAS32.	Zastu-
pitelstvo	 nákup	 schválilo,	 bohužel	 chybou	
pana	 starosty,	 který	 vyplnil	 nižší,	 než	 do-
hodnutou,	 kupní	 cenu,	 jsme	 auto	 nezískali.	
Protože	 vše	 bylo	 domluveno,	 s	 nákupem	
jsme	 počítali,	 takže	 jsme	 si	 na	 letošní	 rok	
dali	menší	požadavky	na	opravy	techniky	do	
rozpočtu,	 abychom	obci	 ušetřili	 prostředky.	
Po	 této	epizodě	 jsme	 tedy	nechali	obec	po-
dat	 žádost	 o	 dotaci	 na	 rekonstrukci	 nádrže	
stávající	Tatry	s	příslušenstvím,	tak	uvidíme.	
I	když,	žádost	byla	podána	také	nevalně,	kdy	
obecní	 administrátor	 dotace	 zvolil	 co	 nej-
nižší	spoluúčast	obce	a	podrobné	parametry	
dotace	 s	námi	nekonzultoval,	 takže	pravdě-
podobnost	získání	je	bohužel	velmi	malá.
	 Byla	tedy	ještě	podána	žádost	o	dotaci	na	
nákup	 nového	 dopravního	 automobilu,	 kdy	
by	 v	 případě	 schválení	 měla	 obec	 zaplatit	
pouze	1/6	ceny.
	 Na	25.6.	pro	vás	opět	připravujeme	pouťo-
vou	zábavu.	Podrobnosti	se	včas	dozvíte.

Lukáš Koníček

Odpady?
Třídíme, třídíme a zase třídíme

	 Není	to	žádná	módní	vlna	ekologicky	smýš-
lejících	 radikálů,	 ale	 přirozená	 lidská	 činnost,	
kterou	ač	se	to	nezdá,	 lidstvo	provozuje	odpra-
dávna.	Nicméně	ve	20.	a	21.	století	s	masívním	
rozvojem	 průmyslu,	 obchodu,	 dopravy,	 lidské	
spotřeby,	 obalové	 techniky	 a	 dalších	 aspektů	
dostalo	 třídění	 odpadů	 nový	 rozměr	 a	 stalo	 se	
nutností.	Je	to	dáno	jednak	množstvím	produko-
vaných	odpadů	na	osobu	či	jednotku	produkce,	
ale	 také	 zcela	 novými	 druhy	 odpadů	 (televize,	
ledničky,	 PC,	 monitory,	 baterie,	 atd.),	 které	
jsou	fenoménem	nové	doby	a	pokud	by	nebyla	
tato	masa	alespoň	z	větší	či	menší	části	 recyk-
lována,	tak	bychom	byli	obklopení	obrovskými	
skládkami.	V	 této	 souvislosti	 jsem	 si	 při	 psaní	
tohoto	článku	vzpomněl	na	film	Slavnosti	 sně-
ženek,	 který	 byl	 natáčen	 v	 nedaleké	 malebné	
lesní	osadě	Kersko,	kde	jedna	scéna	(na	Youtube	
cca	 37	 minuta)	 kamera	 zabírá	 scénu:	 u	 cedule	
„Zákaz	 skládky	 ….“,	 divokou	 skládku	 v	 lese,	
na	 kterou	 se	 právě	 vysypává	 z	 valníku	 další	
nevytříděný	 odpad.	 Kdybychom	 se	 ještě	 dnes	
chovali	 k	 odpadům	 tak	 jako	 ve	 filmu,	 tak	 by	
kolem	 našich	 měst	 a	 obcí	 byly	 divoké	 skládky	
jako	houby	po	dešti	(no	a	to	je	šílená	představa	
jako	z	kresleného	filmu	WALL-E,	malý	robot	má	
za	úkol	likvidovat	odpad	na	Zemi,	kterou	lidstvo	
opustilo	z	důvodu	ekologické	katastrofy).	Valná	
většina	výše	zmíněného	odpadu	je	v	současnosti	
v	České	republice	tříděna	nebo	alespoň	v	horším	
případě	odkládána	jako	směsný	odpad.	Nicméně	
stále	 jsou	 lidé,	 kteří	 neváhají	 vyvinout	 úsilí	 a	
místo	do	sběrného	dvora	pohazují	odpad	v	pří-
rodě.	 Další,	 co	 je	 k	 zamyšlení,	 jsou	 netříděné	
odpady	 odložené	 do	 popelnice	 se	 směsným	
odpadem	a	výmluvy,	proč	to	nejde.	Povzdechnu	
si:	a	přitom	třídit	je	tak	jednoduché.	Na	kontej-
nerech	pro	separovaný	odpad	je	obvykle	uveden	
výčet	odpadů,	co	do	žluté,	modré,	zelené	nebo	
oranžové	nádoby	patří	či	případně	nepatří.	Nebo	
na	 různých	 webových	 stránkách	 jsou	 poměrně	
zajímavým	 způsobem	 uvedeny	 návody,	 otázky,	
odpovědi	a	také	statistiky	třídění	odpadů.	Napří-
klad	 na	 http://www.jaktridit.cz/	 je	 uvedeno,	 že	
ČR	je	v	Evropě	na	4	místě	v	úrovni	recyklace,	
odpady	 třídí	 72%	 obyvatel,	 že	 recyklací	 jsou	
získávány	 suroviny,	 které	 by	 jinak	 musely	 být	
vytěženy	a	ušetřena	energie	na	jejich	zpracová-

ní.	Češi	tedy	nejsou	žádný	zaostalý	národ,	ale	ve	
třídění	jsme	na	Evropské	špičce.
	 Napadá	mě	další	bonmot	„A	komu	tím	pro-
spějete?“,	 další	 památná	 věta	 tentokrát	 z	 filmu	
Pelíšky	(sice	s	tříděním	odpadů	vůbec	nesouvisí,	
ale	vždy	mě	dokáže	pobavit).	Na	to	je	jednodu-
chá	odpověď:	přírodě,	sobě	a	komunitě,	ve	které	
žijeme.
	 V	 loňském	 roce	 jsme	 jako	 rodina	 přešli	 na	
vyšší	stupeň	třídění	tzv.	bez	odpadkového	koše	
v	kuchyni.	Kuchyň,	 vážení,	 to	 je	 nejdůležitější	
místo,	 kde	 každý	 člen	 rodiny	 individuálně	
rozhoduje	 o	 potencionálně	 největším	 množství	
produkovaného	 odpadu.	 Dalším	 impulzem	 pro	
mě	 byla	 nová	 hnědá	 popelnice	 na	 bio-odpad.	
Najednou	 tu	 byl	 další	 poplatek	 a	 mě	 došlo,	 že	
něco	 musíme	 změnit	 a	 pokusit	 se	 maximálně	
redukovat	netříděný	domovní	odpad	a	následně	
snížit	náklady	na	poplatky.	No,	ale	jak	to	udělat?	
Jak	zabránit	vzniku	netříděného	odpadu?	Jedno-
duše:	omezit	místa,	kde	se	dá	odkládat	–	kuchyň,	
koupelny,	popelnice.	Hlavní	místo	v	kuchyňské	
lince,	kde	máme	2	nádoby	na	odpad	a	kde	byla	
v	 minulosti	 vyhrazena	 vždy	 jedna	 na	 domovní	
odpad	a	jedna	na	papíry	a	plasty,	které	jsme	ná-
sledně	dotřiďovali	u	kontejnerů.	Dohodli	jsme	se,	
že	jedna	nádoba	bude	na	plasty,	druhá	na	papír.	
Na	bio-odpad	máme	misku,	kterou	dle	potřeby	
vynášíme	do	hnědé	popelnice	a	netříděný	odpad	
buď	nosíme	přímo	do	popelnice,	nebo	z	malých	
košů	 z	 koupelen.	 No	 a	 to	 byla	 a	 je	 perfektní	
přirozená	 motivace,	 jak	 vyvinout	 maximální	
úsilí	pro	třídění	odpadů	všemi	členy	rodiny.	Rok	
2015	byl	testovací	a	výsledkem	bylo,	že	popelni-
ci	na	netříděný	domovní	odpad	jsme	vystrkovali	
na	ulici	k	odvozu	pouze	5x	a	to	nebyla	zdaleka	
plná,	resp.	byla	poloprázdná.	Výtečný	výsledek	
ověřovacího	provozu.	Další	 radikální	krok:	pro	
rok	 2016	 jsem	 odhlásil	 popelnici	 na	 domovní	
odpad	 z	 pravidelného	 svozu,	 vrátil	 nepoužitou	
známku	na	OU	(Obecní	úřad)	a	zakoupil	na	OU	
2	 známky	 na	 jednorázový	 odvoz	 (1	 známka	 =	
50	Kč).	Předpokládám,	že	budu	potřebovat	2-3	
známky	možná	maximálně	4	(tj	100	maximálně	
200	Kč	za	rok)	a	to	znamená	podstatnou	úsporu	
na	poplatcích,	jejichž	paušální	cena	zase	vzrost-
la	a	bude	určitě	růst	i	v	dalších	letech.	A	proč	to	
všechno?	No	chceme	 jako	 rodina	nejenom	po-
moci	přírodě,	ale	také	naší	peněžence.	Od	roku	
2024	by	měl	vstoupit	v	platnost	zákaz	ukládání	
netříděných	odpadů	na	skládkách.	Nu	a	co	se	do	

té	doby	stane?	Pravděpodobně	se	nestihnou	včas	
postavit	nové	dostatečné	kapacity	na	spalování.	
A	proč	ne?	Z	mnoha	důvodů	např.	proces	posou-
zení	vlivu	(EIA),	územní	řízení	a	vydání	staveb-
ního	povolení	se	počítá	na	roky	a	kdo	chce	mít	
dnes	spalovnu	za	svým	dvorkem.	Prostě	postavit	
nové	kapacity	na	spalování	odpadů	není	otázka	
2-4	let,	ale	možná	5-8	let.	Co	to	bude	znamenat?	
Politici	začnou	bít	na	poplach	a	propagovat	dota-
ce	na	výstavbu	spaloven	(to	bude	tzv.	příležitost	
pro	business).	Stávající	spalovny	budou	přetíže-
né	a	nezbude	 jim	nic	 jiného	než	omezit	přísun	
netříděného	odpadů	ke	spálení.	Tlak	na	snížení	
produkce	 netříděného	 odpadu	 bude	 pravděpo-
dobně	tím	nejjednodušším	způsobem,	a	to	přes	
zvýšení	 poplatků	 za	 likvidaci	 netříděného	 do-
movního	odpadu.	Další	opatření	budou	zavedení	
exemplární	pokut	jednak	za	černé	skládky	a	po-
tom	 za	 spalování	 odpadů	 v	 domácích	 kotlích,	
což	 jsou	oba	nešvary	současnosti,	o	kterých	se	
dle	mého	názoru	málo	diskutuje	a	málo	se	proti	
nim	bojuje.
	 No	 a	 co	 odpad	 kovový	 –	 plechovky,	 víčka,	
obaly	atd.,	která	po	kilech	produkujeme	a	mě	je	
líto	 je	 házet	 do	 netříděného	 odpadu?	 Bohužel	
v	 naší	 obci	 nejsou	 kontejnery	 na	 sběr	 tohoto	
odpadu	 (snad	 se	 to	 v	 budoucnu	 změní).	A	 tak	
zatím	mohu	tento	tříděný	odpad	odkládat	v	práci	
(můj	zaměstnavatel	 je	v	ekologii	velice	aktivní	
a	 tuto	 možnost	 nám	 zaměstnancům	 bezplatně	
poskytuje).	
	 Co	říci	na	závěr?	Třídění	odpadů	je	tedy	neje-
nom	o	přístupu	jednotlivců,	ale	hlavně	o	přístupu	
celých	rodin	k	této	problematice.	Tak	jak	se	cho-
vají	rodiče,	tak	se	chovají	i	jejich	děti.	Přebírání	
vzorů,	 ale	 také	 stereotypní	 jednání	 je	 v	 lidské	
společnosti	prostě	běžné.	Děti	však	mohou	po-
zitivně	ovlivnit	své	rodiče,	přeci	jenom	moderní	
výuka	ve	školách	zahrnuje	i	tuto	oblast.	Třídění	
odpadů	 by	 tedy	 měl	 být	 jeden	 ze	 základních	
aspektů	 odpovědného	 přístupu	 vůči	 životnímu	
prostředí,	jehož	jsme	nedílnou	součástí.
	 Pojďme	 se	 tedy	 všichni	 chovat	 odpovědně	
a	snažme	se	vytřídit	co	nejvíce	odpadů	a	tím	tak	
přispět	 nejenom	 vlastní	 peněžence,	 ale	 také	 co	
nejvíce	přispět	 ke	 snížení	 zátěže	 z	 netříděných	
odpadů.
	 Všem,	kdo	již	třídí,	a	těm,	kteří	se	nově	přidá-
te	moc	a	moc	děkuji.

Jiří Krátký
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Jak jsme kandidovaly
do zastupitelstva Tuklat

	 Kandidovaly	jsme	do	zastupitelstva,	abychom	v	naší	obci	něco	
změnily,	stejně	jako	dalších	46	kandidátů,	jestli	si	ještě	pamatu-
jete	rekordní	počet	kandidátů	na	volebních	lístcích.	Pracujeme	na	
naplnění	našeho	volebního	programu.	Po	roce	a	půl	bychom	Vás	
rády	seznámily	s	tím,	jak	si	zatím	stojíme.
	 Začaly	jsme	návrhy	o zlepšení zeleně	v	našich	obcích.	V	prv-
ním	případě	 jsme	neudělaly	 anketu	ohledně	kácení	 a	návrh	byl	
projednán	přímo	v	zastupitelstvu.	To	nám	bylo	několika	občany	
vytknuto.	 Nyní,	 v	 případě	 úpravy	 farské	 louky,	 jsme	 anketu	
připravily	a	zase	nám	je	těmito	pár	obyvateli	vytknuta.	Bohužel	
se	člověk	nezavděčí	všem,	budeme	si	muset	zvyknout.	Jako	má	
někdo	rád	barvu	červenou,	tak	jiný	ji	nemůže	vystát.	Dostaly	jsme	
od	Vás	občanů	větší	množství	kladných	odpovědí	a	zajímavých	
nápadů	a	taky	přání,	aby	se	nám	dařilo	a	že	nám	držíte	palce.	Moc	
Vám	za	 to	děkujeme.	Pan	starosta	nás	 sice	označil	 za	aktivisty,	
myslel	to	sice	jinak,	ale	my	vlastně	jsme.	Jinak	jsme	mohly	sedět	
doma	a	nedělat	nic.		Ale	i	když	nám	je	často	předkládáno,	že	jsme	
se	 přistěhovaly,	 bydlíme	 tady,	 Tuklaty	 jsou	 pro	 nás	 i	 naše	 děti	
domovem,	stejně	jako	„naplavenou“	většinu	obyvatel	našich	obcí,	
líbí	se	nám	tu	a	chceme	to	tu	mít	pěkné	a	upravené.	Anketa	běží	
od	6.	12.2015.	Vyhodnocení	jsme	připravily	na	jednání	zastupi-
telstva	29.2.2016.	Je	škoda,	že	jednání	zastupitelstva	neprobíhalo	
důstojně,	a	tak	došlo	pouze	k	ujednání	o	prodloužení	termínu	an-
kety.	Znovu	na	programu	bude	i	přes	zmatky	způsobené	sms	pana	
starosty	na	 jednání	21.3.	Může	se	 	zdát,	že	veškerá	činnost	OZ	
spočívá	pouze	v	bojích	o	zeleň,	nicméně	jak	je	níže	uvedeno,	to	
tak	není.	Tento	dojem	vyvolává	pouze	nevraživost	a	hlasitý	projev		
několika	trvale	nespokojených	občanů.
	 Navrhly	jsme	koncepci	údržby	veřejné	zeleně,	která	bude	také	
předmětem	jednání	zastupitelstva	21.3.	
	 Začaly	jsme	připravovat	chodník/cyklostezku mezi Tuklaty a 
Tlustovousy.	Záleží	na	znění	dotačního	titulu,	proto	chceme	při-
pravit	projekt	chodníku,	který	má	spojovat	naše	vesnice	s	pokra-
čováním	přes	farskou	louku	s	rybníčkem	a	pak	směrem	k	nádraží	
tak,	aby	dostalo	jednotný	ráz.	
	 Podařila se nám S7 – vlaky ve špičkách zastavují cca v 15 
minutových intervalech.	 P.	 Jana	 Ammerlaan	 se	 to	 této	 akce	
pustila	s	velkou	vervou	a	dotáhla	ji	úspěšně	do	konce.	Byla	v	pe-
tičním	výboru,	jednala	s	ROPIDem	a	ostatními	institucemi	a	za	
to	jí	od	nás,	obyvatelů,	kteří	používáme	vlaky	k	cestě	do	práce,	
patří	velký		dík.	Když	náhodou	vlak	ujede,	už	nemusíme	čekat	tak	
dlouho	jako	v	minulosti.
	 Nádraží a parkoviště	 -	 byly	 jsme	 na	 jednání	 s	 náměstkem	
ministra	pro	investice	Správy	železniční	dopravní	cesty	ing.	Moj-
mírem	Nejezchlebem	a	jednaly	jsme	s	ním	o	úpravě	našeho	nádra-
ží,	o	vybudování	parkoviště	v	Tuklatech	a	o	opravě	našeho	pod-
chodu,	který	je	v	havarijním	stavu.	Dohodli	jsme	se	na	krocích,	
které	 podnikneme	 a	 byla	 nám	 přislíbena	 pomoc.	 Bohužel	 víte,	
že	vše	je	běh	na	dlouhou	trať.	Tato	akce	může	být	nyní	zařazena	
do	plánu	investic	SŽDC	nejdříve	v	roce	2019.	Ale	i	 to	je	dobrá	
zpráva	a	snad	přinese	výsledek.	Proto	podnikáme	kroky	na	více	
projektech,	abychom	mohli	postupovat	vpřed.	Hned,	jak	se	nám	
něco	podaří	ohledně	zlepšení	našeho	nádraží,	budeme	Vás	 rády	
informovat.
	 Kotlíková dotace	 -	 na	 Středočeský	 kraj	 bylo	 odesláno	 do		
29.2.2016	prostřednictvím	OÚ	9	žádostí	o	kotlíkovou	dotaci	a	dle	
mých	informací	5	žádostí	samotnými	občany.	Během	března	by	
měly	 přicházet	 z	 kraje	 první	 odpovědi.	 Těším	 se,	 že	 i	 občané	
Tuklat	přispějí	ke	zlepšení	životního	prostředí.

	 Stav silnic	je	děsivý.	Bez	dotací	nejsme	schopni	ho	zlepšit.	Na	
dotace	je	však	potřeba	mít	hotové	projekty.	Ty	z	dřívějšího	období	
hotové	nejsou,	musí	se	vytvářet.	Zatím	tedy	lze	pouze	prozatímně	
udržovat	stávající	stav.	Určitě	jste	si	všimli,	že	jsme	nechali	opět	
zavést	 drtí	 ulici	 Spojovací.	 Ptáte	 se,	 kolikrát	 ještě	 toto	 budeme	
dělat?	Budeme	zatím	 jen	 jámy,	které	budou	vznikat,	 zasypávat,	
aby	tato	ulice	byla	alespoň	trochu	bezpečnější,	aby	nám	v	jámách	
neuvízla	 kola	 našich	 aut.	 Prosíme	 Vás	 o	 pomalejší	 projíždění	
touto	ulicí.	Projekt	na	opravu	této	silnice	se	zpracovává,	objevily	
se	 problémy	 s	 přeložkami,	 které	 musíme	 řešit	 s	 ČEZem.	 Opět	
komplikace,	ale	takto	to	prostě	chodí.	Rády	bychom	dosáhly	od-
stranění	nebo	alespoň	úpravy retardéru u nádraží.	Na	jednání	
nejbližšího	zastupitelstva	předložíme	příslušný	návrh	řešení.	
	 Základní škola	–	jak	víte,	je	zažádáno	o	dotaci,	uvidíme,	zda	
budeme	 úspěšní.	 Pokud	 dotaci	 nezískáme,	 budeme	 připravovat	
náhradní	řešení.	Také	pracujeme	na	zajištění	navázání	školní	do-
cházky	našich	dětí	na	druhý	stupeň	v	Českém	Brodu.	Zatím	Čes-
ký	Brod	pozastavil	vyjednávání	o	konkrétní	podobě	meziobecní	
spolupráce	 až	 bude	 jasné,	 zda	 získá	 dotaci	 na	 rozšíření	 svých	
školních	 kapacit	 (ze	 stejného	 dotačního	 titulu	 jako	 jsme	 žádali	
my).
	 Určitě	jste	si	všimli,	že	se	s	farou	něco	děje.	Budujeme	zácho-
dy,	které	jsou	nutné,	abychom	mohli	přestěhovat	obecní	úřad	ze	
stávajícího	místa,	kde	by	měla	být	přistavena	ZŠ.	A	kde	vlastně	
původně	byl.	Nemáme	se	 jako	občané	kde	setkávat	na	plesech,	
na	akcích	s	dětmi,	tak	se	nám	blýská	na	lepší	časy.	O	pracích	na	
faře	jste	průběžně	informování.	Základním	principem,	který	jsme	
na	zastupitelstvu	přijali,	je	postupná	rekonstrukce	objektu	tak,	že	
obec	každý	rok	uvolní	v	rozpočtu	stanovenou	částku	na	jednotlivé	
kroky.	Tyto	finanční	prostředky	se	snažíme	zvětšit	vyhledáváním	
dotačních	titulů.	Připravujeme	další	projekt:	Farská	zahrada,	pro-
stor	za	farou.	Tento	projekt	bude	možné	připravit	po	vypořádání	
majetkových	vztahů	s	církví,	která	vlastní	významnou	část	těchto	
pozemků.		Naším	cílem	je	umístit	sem	také	hasičskou	zbrojnici.	
	 Snažíme	 se	 podporovat	 spolkový a společný život	 v	 našich	
obcích	nejen	aktivní	prací	v	zastupitelstvu	a	Kulturním	sdružení,	
ale	 také	 uvádíme	 do	 obce	 celostátní	 akce	 jako	 Ukliďme	 Česko	
nebo	Noc	kostelů.	Přidejte	se!	Rády	bychom,	aby	setkávání	seni-
orů	byla	častější	a	aby	taková	setkání	byla	otevřená	všem.		
	 Zatím	velkou	slabinu	vidíme	ve	špatné	komunikaci	s	Vámi,	ob-
čany.	Zásadní	problém	spatřujeme	na	nevyhovujících	webových 
stránkách.	Pracujeme	na	nových.	
	 Postupně	 zlepšujeme	 způsob	 hospodaření obce.	 Také	 jsme	
připravily	 pravidla	 pro	 zadávání	 veřejných	 zakázek	 na	 základě	
inspirace	 z	 Českého	 Brodu.	 Očekáváme	 pružnější	 a	 pro	 obec	
výhodnější	nákupy.
	 Stejně	jako	Vy	chceme	opravenou	Spojovací,	parkoviště	u	ná-
draží,	 školu,	do	které	se	vejdou	všechny	místní	děti,	opravenou	
faru	a	parkové	úpravy	středu	obce	Tuklat	i	Tlustovous.	Tato	obec	
nemá	z	minula	žádné	připravené	projekty,	se	vším	se	vlastně	začí-
ná.
	 Nechceme	se	nechat	odradit	 těmi,	kdo	nám	vyčítají,	 že	 toho	
děláme	moc,	i	to	už	se	totiž	děje.	Ano,	čtete	dobře.	Prosím	pište	
nám	 své	 náměty	 a	 podněty.	Věřte,	 že	 i	 když	 se	Vám	 nedostane	
příslušné	odpovědi,	pracujeme	se	všemi.
	 Je	pravda,	že	naše	představa	o	práci	v	zastupitelstvu	byla	jiná,	
obzvláště	když	všechny	volební	programy	byly	v	podstatě	stejné	
a	jsou	stále	dostupné	na	webu	obce,	záložka	volby	2014.

Monika Petrisková a Jana Ammerlaan
Zastupitelky, aktivistky
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Dětské přírodní hřiště v Tlustovousech u rybníka
	 V	lednu	letošního	roku	byl	u	rodin	s	dětmi	proveden	průzkum	na	
téma	dětské	hřiště	v	Tlustovousech.	Z	průzkumu	vyplynulo,	že	máme	
v	Tlustovousech	přes	60	dětí,	kterým	tu	dětské	hřiště	chybí.	Polovina	
dotázaných	maminek	byla	pro	dětské	hřiště	na	zahradě	obecního	domu	
č.p.29,	hlavně	kvůli	 tomu,	aby	 jejich	děti	nemusely	přecházet	silnici	
při	cestě	na	hřiště.	Druhá	necelá	polovina	se	vyslovila	pro	dětské	hřiště	
u	rybníka,	především	kvůli	krásnému	a	příjemnému	místu.	Výsledky	
průzkumu	byly	prezentovány	zastupitelstvu	na	 jeho	prvním	zasedání	
dne	21.1.2016	paní	Kňavovou.
Výsledkem	bylo,	nyní	cituji	zápis	ze	ZO:	Pí Kňavová informuje o ná-
vrzích vybudování dětského hřiště v Tlustovousech. První návrh dět-
ského hřiště je lokalizován do zahrady u obecního domu č. 29, kde by 
bylo nutné zabezpečit stávající zeď, provést odklizem hlíny, odstranit 
hrušeň apod.. Druhý návrh je lokalizován do prostoru u rybníka, kde 
by dětské hřiště bylo řešeno formou přírodních prvků. Tato možnost 
bude konzultována s rybářským spolkem. Pan starosta prověří možnost 
dětského hřiště v lokalitě na pozemku p. Vojty v lokalitě Na Statku.
	 Spolu	s	dalšími	dvěmi	maminkami	jsme	vytvořily	koncept	přírod-
ního	dětského	hřiště	na	louce	u	rybníka.	Navrženy	byly	přírodní	herní	
prvky	 doplněné	 o	 herní	 prvky	 z	 akátového	 dřeva,	 které	 mají	 velmi	
dlouhou	životnost	 a	 svým	vzhledem	přírodně	zakřivených	kmenů	 se	
výborně	hodí	do	konceptu	přírodního	hřiště.	Použitím	přírodních	a	dře-
věných	prvků	jsme	chtěly	zachovat	přírodní	ráz	okolí	rybníka	a	vytvořit	
místo	pro	hru,	odpočinek	a	také	místo	setkávání	lidí	z	naší	části	obce,	
které	tu	zcela	chybí.	Vytvořený	návrh	včetně	plánku	a	obrázků	herních	
prvků	jsme	zaslaly	panu	Pokornému.	Doufaly	jsme,	že	rybáři	nebudou	
mít	námitky.	Chytání	ryb	většinou	probíhá	brzy	ráno	a	nebo	večer,	kdy	
děti	na	hřišti	nejsou.		
	 Výroční	 zasedání	 rybářského	 spolku	 se	 konalo	27.2.2016	 a	 spolu	
se	 mnou	 se	 ho	 ještě	 účastnily	 dvě	 členky	 zastupitelstva	 paní	 Petris-
ková,	paní	Ammerlaan	a	pan	Jenšovský	 jako	člen	rybářského	spolku	
a	zároveň	také	jako	starosta	obce	Tuklaty.	Během	diskuze	se	za	rybáře	
vyjádřil	pan	Pokorný,	který	uvedl,	že	na	místě,	kde	jsme	naplánovaly	
dětské	 hřiště,	 je	 již	 od	 roku	 2004	 naprojektované	 odkaliště	 rybníka.	
Existuje	12	let	starý	projekt	revitalizace	rybníka,	který	v	místě	nynější	
louky	 plánuje	 15x10m	 velkou,	 3m	 hlubokou	 betonovou	 odkalovací	
jímku,	která	by	sloužila	k	zachycení	kalu	přitékajícího	do	rybníka.	Tato	
informace	nepřekvapila	jen	mě,	ale	i	obě	členky	zastupitelstva.	Předpo-
kládám,	že	i	pan	starosta	na	tento	projekt	zapomněl,	jinak	by	se	o	něm	
zmínil	na	zastupitelstvu,	které	se	otázkou	hřiště	u	rybníka	již	zabývalo.	
Dle	 informací	 pana	 starosty	 nebyl	 tento	 projekt	 nikdy	 uskutečněn,	
jelikož	v	minulosti	byly	vypsány	pouze	dotační	tituly,	které	přispívaly	
do	výše	2	milionů	korun.	Tento	projekt	byl	v	 roce	2004	naceněn	na	
4	miliony	korun	a	tudíž	by	spoluúčast	obce	musela	být	2	miliony	ko-
run.	Pan	starosta	také	zmínil,	že	nyní	je	Evropská	unie	více	nakloněna	
revitalizacím	vodních	ploch,	takže	budou	zcela	určitě	vypsány	dotace	
s	menší	spoluúčastí	žadatele.	Dále	se	pan	starosta	vyslovil,	že	 je	zá-
sadně	proti	dětskému	hřišti	u	rybníka,	protože	dle	jeho	názoru	to	má	
být	klidné	místo	pro	odpočinek,	bez	řevu	dětí.	Ještě	prý	nikdy	neviděl	
dětské	hřiště	u	rybníka.	Závěr	ze	zasedání	rybářského	spolku	zní	takto:	
„	Projekt	dětského	přírodního	hřiště	u	rybníka	je	nevyhovující“.
	 Na	 zasedání	 obecního	 zastupitelstva	dne	29.2.2016	bylo	odhlaso-
váno,	že	se	dětské	hřiště	bude	budovat	na	zahradě	u	obecního	domu	
č.p.29.	
	 Co	říci	závěrem?	Louku	u	rybníka	bude	obec	blokovat	dalších	x	let	
pro	 umístění	 odkaliště.	To	 je	 dle	 mého	 názoru	 trochu	 škoda	 pro	 tak	
krásné	místo.	Jako	vhodný	prostor	pro	dětské	hřiště	byla	vybrána	za-
hrada	zchátralého	domu	č.p.	29,	který	na	svou	rekonstrukci	bude	čekat	
asi	 ještě	dlouho	vzhledem	k	množství	plánovaných	projektů	 jako	re-
konstrukce	fary,	rozšíření	školy,	vybudování	chodníků	v	obou	obcích,	
cyklostezka	T-T…..	A	tak	se	ptám,	zdali	by	ještě	nebylo	možné	zapá-
trat	v	přilehlých	obecních	pozemcích?	Najít	prostor	nezatížený	starou	
chátrající	budovou,	na	kterém	by	i	za	několik	let	bylo	hřiště,	které	by	se	
nemuselo	vždy	řešit	v	závislosti	na	stavu	nebo	účelu	budovy	č.p.	29?

Vladimíra Nováková

Reakce na výsledek zasedání obecního zastu-
pitelstva ze dne 29.2.2016 - zamítnutí realizace 

přírodního hřiště v Tlustovousech na louce 
u rybníka z důvodu vybudování odkaliště.

 Je	mi	velice	 líto,	 že	vybudování	dětského	hřiště	na	 louce	
u	rybníka	bylo	zamítnuto.	Plánovaná	realizace	odkaliště	je	pro	
obec	velkou	finanční	zátěží,	která	je	z	mého	pohledu	překážkou	
pro	spuštění	tohoto	projektu	a	pokud	si	dovolím	soudit,	ještě	
dlouhou	dobu	bude.	Vzhledem	k	tomu,	že	se	jedná	o	12	let	sta-
rý	projekt,	který	je	nyní	pro	žádost	o	dotaci	nepoužitelný,	bylo	
by	 zajímavé	 posoudit,	 zda	 není	 možná	 nějaká	 jiná	 varianta,	
která	by	splnila	účel.	Je	důležité	zmínit,	že	navrhované	přírod-
ní	hřiště	mělo	být	financováno	ze	sponzorských	darů	tzn.,	že	
by	finanční	účast	obce	byla	minimální.	Rozhodnutí	obecního	
zastupitelstva	vybudovat	hřiště	u	domu	č.p.	29	je	z	mého	po-
hledu	 nešťastné.	 Okolí	 budovy	 je	 možná	 dnes	 bezpečné,	 ale	
jak	 dlouho	 je	 tento	 stav	 udržitelný?	 Jaké	 jsou	 plány	 s	 touto	
budovou?	 Je	 možný	 budoucí	 prodej	 nemovitosti?	 Budou	 fi-
nanční	prostředky	na	opravy	či	rekonstrukci?	Obávám	se,	aby	
časem	k	herním	prvkům	nepřibylo	i	lešení.	Budu	tedy	doufat,	
že	se	v	blízké	době	najde	místo	pro	dětské	hřiště,	které	bude	
pro	obec	efektivní	investicí	a	pro	děti	bezpečný	prostor	s	vizí	
zachování	stejného	účelu	i	pro	další	generace.

Lucie Horáková

Generální oprava a vysvěcení varhan
	 V	 roce	2015	byla	provedena	generální	oprava	varhan	ve	
zdejším	kostele	díky	 iniciativě	zdejšího	 faráře	Kryštofa	La-
cha.	Oprava	stála		250	000,	a	byla	provedena	polskou	firmou.	
Finanční	prostředky	byly	získány	především	od	sponzorů	na	
Moravě.	Sponzoři	si	nepřáli	být	zveřejněni.
	 Varhany	 byly	 po	 opravě	 vysvěceny	 v	 neděli	 21.	 února	
2016.	svěcení	provedl	světící	biskup		pražský	Karel	Herbst.	
Karel	Herbst	se	narodil	v	r.	1943.
	 Vyučil	 se	 elektromechanikem,	 následně	 absolvoval	 bo-
hosloveckou	 fakultu.	 Na	 kněze	 byl	 vysvěcen	 kardinálem	
Tomáškem.	Velkou	část	 života	byl	pronásledován	komunis-
tickým	režimem.

Václav Krupka

Výlet do dávné minulosti, aneb po čem chodíme
	 Silur	-	doba	před	438	000	000	-	400	000	000	lety.	Pozůs-
tatek	pradávného	moře.	Vrstva	usazenin	dosahuje	někdy	až	
9000	m.
	 Útvar	starších	prvohor,	nadloží	ordoviku	a	podloží	devonu.	
Charakterizován	 rozvojem	 graponitů,	 trilobitů,	 korálnatců,	
hlavonožců	a	velkých	členovců.
	 V	siluru	se	objevili	první	rybovití	obratlovci	a	první	sucho-
zemské	rostliny.
	 Článek	z	turistického	průvodce	z	r.	1957:	Od	Modřan	zasa-
huje	do	naší	oblasti	úzký	pruh	silurských	křemenců,	který	běží	
po	severním	okraji	algonických	břidlic	kolem	Dubče,	Kolodějů	
a	Úval	a	zasahuje	až	k	Tlustovousům,	kde	je	v	jihovýchodním	
okraji	obce	 lom,	ve	kterém	si	 tyto	křemence	zelenavé	barvy,	
lámané	zde	na	štěrk,	můžeme	dobře	prohlédnout.	Jejich	větrá-
ním	vznikají	těžké	zemědělské	půdy.	U	Horoušánek	se	z	těchto	
vrstev	těžívaly	barevné	silurské	hlinky	pro	průmysl.

Krupka Václav
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Vzpomínka
Dne 15. ledna 2016 uplynulo

10 dlouhých a smutných let, co
nečekaně od nás odešel náš milovaný

bratr, manžel a táta
p. Vladimír Procházka z Tlustovous.

Kdo si vzpomenete s námi na tohoto 
dobrého člověka děkují sestra Vendulka 

Jenšovská s rodinou, manželka Růža 
a synové Vládík a David s rodinou.

Dne 6. března oslavila 85. narozeniny
naše milovaná maminka

paní Marie Barešová z Tlustovous.
Hodně zdraví a pohody

do dalších let přejí
syn Václav a dcera Stanislava

s rodinami.

Děkujeme Sboru pro občanské
záležitosti našich obcí

za obětavou práci, zejména
panu J. Šimáčkovi a paní Novotné,
za velmi hezký přístup k seniorům.

Též se sluší poděkovat našemu
starostovi p. Jenšovskému.

Byli jsme oba mile překvapeni
blahopřáním a pozorností, jenž se nám
dostala u příležitosti naší zlaté svatby.

S díky manželé Rusých

Aktivisti z SMS
 	 Začátkem	 března	 jsem,	 zřejmě	 stejně	
jako	Vy,	obdržel	SMS	od	pana	starosty,	že	
nějací	 aktivisti	 roznášeli	 nějakou	 anketu.	
Jeden	z	těch	aktivistů	byla	notabene	moje	
manželka.	 Přemýšlel	 jsem,	 jak	 to	 pan	
starosta	 myslel	 a	 jak	 interpretovat	 tento	
vzkaz.	 Úplně	 jednoznačné	 to	 není,	 dá	 se	
to	vykládat,	jak	chcete.	Ale	protože	věřím	
v	dobro	člověka	(a	možná	taky	hraje	role,	
že	čeština	není	můj	rodný	jazyk,	což	mně	
dovolí	 možná	 volnější	 interpretaci	 textu	
SMSky)	jsem	hledal	to	positivní.	A	nebylo	
to	nakonec	tak	těžké!	Já	si	myslím	totiž,	že	
slovo	 “aktivista”	 znamená	 “člověk,	 který	
je	aktivní”,	čili	“činný”.	A	 to	považuji	za	
něco	pozitivního.	Navíc	 to	úplně	 sedí,	 tři	
jmenované	 osoby	 jsou	 opravdu	 činné,	 co	
se	týče	práce	pro	obec.

Tuklatské  Zvonokosy
	 	 	 Mimořádně	 jsem	 se	 zúčastnila	 schůze	
OZ,	protože	mě	zajímá,	jak	se	bude	nadále	
vyvíjet	 vzhled	 této	 obce.	 Myslím	 si,	 že	
každá	 doba	 přináší	 vývoj	 a	 určité	 změny	
k	lepšímu.	
			Proto	nemohu	pochopit,	proč	stále	stej-
ná	 hrstka	 obyvatel	 maří	 práci	 některých	
schopných	 zastupitelů	 a	 dobrovolníků.	Ti	
věnují	obrovské	množství	času	a	úsilí	pro	
zpříjemnění	a	zkulturnění	života	v	našich	
obcích,	jelikož	toto	bylo	několik	desetiletí	
velmi	zanedbáno.				
										Nežijeme	ve	skanzenu,	abychom	mu-
seli	nechávat	vše	při	starém.	To	si	myslím,	
že	 nikdo	 z	 nás	 nechce.	 Proto	 mě	 napadá	
známé	 úsloví:	 Schopný	 tvoří,	 neschopný	
kritizuje.

J. Chroustová 

OMLUVA
	 V	prosincovém	vydání	Tuklatských	no-
vinek	jsem	v	anketě	k	úpravě	Farské	louky	
mylně	označila	Obchod	zbožím	smíšeným	
V.	Jenšovské	jako	„Koloniál	Vendulka“.
	 Za	tuto	chybu	se	paní	Jenšovské	omlou-
vám.

Jana Ammerlaan
	 Text	vzpomínky	na	pana	Vladimíra	Procház-
ku	 z	 Tlustovous	 uveřejněný	 v	 minulém	 čísle	
Tuklatských	novinek	byl	otištěn	v	nesprávném	
znění.	Za	toto	nedopatření	se	omlouváme.	

Za redakci TN Pavla Holoubková

Ulice Spojovací
	 Zajímalo	by	mě,	kolik	vrstev	škváry	se	
ještě	 naveze	 na	 silnici	 v	 ulici	 Spojovací,	
než	naši	zastupitelé	navrhnou	a	schválí	po	
dlouhých	 asi	 15	 letech	 důkladnou	 rekon-
strukci	 	 této	vozovky.	Po	poslední	 „úpra-
vě“	 vznikly	 díry	 již	 druhý	 den.	V	 součtu	
výdajů	za	toto	„flikování“	možná	už	mohla	
být	silnice	nová.	Nechápu,	proč	se	řeší	pro	
denodenní	 život	 	 obyvatel	 obce	 naprosto	
nepodstatná	úprava	 tzv.	Farské	stráně,	ev.	
louky,	ale	o	výše	uvedený	problém	se	ni-
kdo	nezajímá.	Mohlo	by	se	zdát,	že	situace	
irituje	jen	obyvatele	této		části	obce.	Mělo	

by	 to	 ale	 teoreticky	 vadit	 i	 čím	 dál	 tím	
většímu	 počtu	 lidí,	 kteří	 denně	 dojíždějí	
k	vlaku	a	parkují	v	ulici	Topolová.	A	zde	je	
druhý	 stěžejní	 problém	 naší	 obce.	 Parko-
viště!	Pokud	bude	v	Tlustovousích	pokra-
čovat	 výstavba	 rodinných	 domů	 (a	 nejen	
v	 Tlustovousích),	 počet	 aut,	 parkujících	
v	ulici	Topolová		bude	narůstat,		a	nevím,	
kde	budou	v	dohledné	době	parkovat,	když	
již	dnes	 stojí	 	 téměř	ke	křižovatce	 s	ulicí	
Na	Rozkoši.	Tyto	dvě	záležitosti	by	měly	
být	pro	další	rozvoj	obce	prvořadé,	nikoli	
realizace	návrhů	na	další,	již	čtvrté	dětské	
hřiště.

J. Libovická

	 Vážení	čtenáři,	vážení	pravidelní	zasílatelé	článků	do	Tuklatských	novinek,

	 vzhledem	ke	stále	většímu	množství	zasílaných	příspěvků,	jejich	zpracování	a	za-
řazení	do	TN	Vás	žádáme:

	 Vaše	 příspěvky	 zasílejte	 přednostně	 v	 souborech	 v	 příloze	 mailu	 a	 to	 v	 běžně	
dostupných	formátech	.doc,	.pdf,	.jpg.	Pokud	obdržíme	Váš	příspěvek	ve	formátu,	
který	bude	obtížně	zpracovatelný	grafikou	TN,	budeme	Vás	kontaktovat	ohledně	do-
mluvy	na	vhodném	formátu.	Pokud	nedojde	k	dohodě,	nebude	možné	Váš	příspěvek	
otisknout.

	 Pokud	budete	Váš	příspěvek	vkládat	do	 textu	Vašeho	e-mailu,	 jasně	 a	 zřetelně	
vyznačte,	co	všechno	má	být	v	TN	zveřejněno.

	 Vaše	příspěvky	zasílejte	pouze	na	adresu	tuklatskenovinky@seznam.cz.

	 Dlužníkům	za	reklamu	nebude	další	reklama	otištěna.

	 Vaše příspěvky zasílejte nejpozději v den uzávěrky TN, uzávěrka dalšího 
vydání TN 02/2016 bude 31.5.2016.

	 Těšíme	se	na	Vaše	další	příspěvky,	vždy	se	je	snažíme	otisknout	dle	vašich	poža-
davků.	

	 	 Děkujeme	za	pochopení.	

Za redakci Tuklatských novinek Pavla Holoubková 

	 Tak	vidíte,	 pan	 starosta	 to	myslel	 jako	
poklonu!
	 Následující	 SMS	 od	 něj	 to	 potvrdila,	
i	když	mu	to	trvalo	týden.
	 A	 pak	 mě	 napadla	 další	 myšlenka:	
Když	existují	v	Tuklatech	a	Tlustovousech	
takoví	aktivisti,	vyskytli	by	pak	tady	taky	
pasivisti,	a	když	ano,	mohli	ti	pasivisti	taky	
být	pacifisti...?

Thore Ammerlaan


